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Nadzwyczajna 
Sesja Rady Gminy Kobylnica
Rada Gminy uchwaliła
 
12 kwietnia 2019r. 

Co w prasie piszczy
Palenie książek i przed-

miotów „związanych 
z magią” zwróciło uwagę 
wszystkich światowych 
mediów od Londynu 
przez Waszyngton aż do 
Kuala Lumpur, podaje 
Angora w rubryce Nie-
chciana sława. Gdań-
ski ksiądz, egzorcysta 
Jan Kucharski w asyście 
księdza dr Rafała Jaro-
siewicza, w ramach re-
kolekcji, które odbyły 
się w jednej z gdańskich 
parafii, najpierw spekta-
kularnie spalił na stosie 
„złe książki”, a następnie 
nazwał to „niefortunnym 
zdarzeniem”. Na naszych 
oczach sprawdzają się 
słowa księdza Józefa Ti-
schnera, że „chrześcijań-
stwu w Polsce nie grozi 
ani laicyzm, ani ateizm, 
ale po prostu parodia 
religii”. Napisał o tym 
w Gazecie Wyborczej 
red. Andrzej Nowakow-
ski. Brytyjski dziennik 
The Guardian opisał to 
wydarzenie w artykule, 
którego sam tytuł jest 
wymownym oskarże-
niem. „Opowieści o Ha-
rym Potterze wśród ksią-
żek, które spalili księża 
w Polsce”. Walczący z gu-
stami post katolickiego 
ugrupowania powszech-
nie został wyśmiany na 
Facebooku. Jedni pod-
dawali w wątpliwość 
zdrowie psychiczne 
inicjatorów akcji, inni 
snuli porównania z na-
zistowskimi Niemcami, 
informuje The Guar-
dian. Trudno dociekać 
nad czym deliberuje 
gazeta, wszak niemiec-
cy naziści i psychicznie 
chorzy to raczej ten sam 
przypadek kliniczny! The 
Guardian jak na ironię 
przypomina, że w Ro-

sji w 2016 roku powstał 
promowany przez agen-
cje rządowe film „Dzieci 
przeciw czarownikom”. 
Film ukazuje nikczemny 
spisek wspierany przez 
Harry’ego Pottera oraz 
NATO. Trudno się oprzeć 
wrażeniu z kim teraz, 
pod nieobecność Tuska, 
spiskuje w Polsce Władi-
mir Władimirowicz Pu-
tin. British Broadcasting 
Corporation, (BBC) głów-
ny brytyjski publiczny 
nadawca, największa 
tego rodzaju instytucja 
na świecie, przytacza sło-
wa niemieckiego poety 
Heinricha Heinego, który 
już w 1823 roku, a więc 
sto lat przed Hitlerem 
napisał: „Tam gdzie pali 
się książki, w końcu bę-
dzie się palić ludzi”. Sło-
wa Heinego okazały się 
prorocze ponieważ nazi-
ści w sto lat później urzą-
dzili wielki pokaz palenia 
„dekadenckich książek” 
a kilka lat później palili 
także Żydów w imię swej 
rasistowskiej ideologii. 
O paleniu Polaków agen-
cja jednak nie wspomina 
ale wszystko przed nami. 
Póki co, książki z dymem 
już poszły. Rosyjski Sput-
nik doniósł nawet o tym, 
że polski plastyk Andrzej 
Pągowski przeprosił au-
torkę Harry’ego Pottera 
za zachowanie roda-
ków. „Szanowna Pani J.K 
Rowling, w moim kraju, 
w Polsce w XXI wieku 
spalono na stosie przed 
kościołem Pani książkę, 
przepraszam za to ser-
decznie” napisał arty-
sta. Washington Post 
napisał, fundacja SMS 
z NIEBA posługuje się 
n iekonwencjonalnymi 
metodami w swej religij-
nej pracy. A kto im zabro-

ni jeśli wytyczne otrzy-
mują SMS-ami wprost od 
Najwyższego? Martwić 
nas może jednak teza 
stawiana przez New York 
Times, który porównu-
je to polskie auto-da-fé 
do palenia książek w III 
Rzeszy stawiając pytanie, 
czy potem przyjdzie ko-
lej na palenie czarownic 
tak jak w średniowieczu. 
Dzięki Bogu austriacki 
dziennik Der Staandard 
poinformował świat, że 
akcja palenia książek zo-
stała skrytykowana przez 
przedstawicieli polskie-
go kościoła. Do pale-
nia ludzi nie zachęcam. 
Niech krematoria obo-
zów koncentracyjnych 
pozostaną na zawsze re-
liktem historii ale gdyby 
gdańscy inkwizytorzy 
mieli chęć znowu coś 
spalić to polecam bajki 
i baśnie Hansa Christiana 
Andersena oraz nawie-
dzonych braci Grimm. Na 
początek, dla wprawy, 
proponuję jednak znaną 
na całym świecie bajkę 
„Kopciuszek”, na któ-
rej egzorcyzmy można 
wykonywać bezkarnie. 
Nikt bowiem nie zna na-
zwiska autora tej bajki. 
Tam jedna czarownica 
z myszy robiła rumaki 
a z dyni karetę przepięk-
ną. Machała przy tym 
taką samą różdżką jak 
Harry Potter. Co gorsza, 
jak podają niektóre źró-
dła, różdżka zakończo-
na była pięcioramienną 
gwiazdą. A może była 
to gwiazda sześciora-
mienna? Tym gorzej dla 
chrzestnej mamusi tytu-
łowego Kopciuszka.

Ob. Piszczyk

Porządek sesji:
1. Otwarcie nadzwyczajnej VIII sesji Rady Gminy – stwierdzenie prawomocności obrad.
2. Przyjęcie porządku obrad. 
3. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie: 
     1) skierowania do Trybunału Konstytucyjnego wniosku o zbadanie zgodności niektórych 

przepisów ustawy z dnia 7 czerwca 2018r. o zmianie ustawy o odnawialnych źródłach energii 
oraz niektórych innych ustaw z Konstytucją Rzeczypospolitej Polskiej.

4. Zakończenie nadzwyczajnej VIII sesji Rady Gminy Kobylnica.

Rada Gminy uchwaliła
28 marca 2019r. 

Porządek sesji:
1. Otwarcie VII sesji Rady Gminy – stwierdzenie prawomocności obrad.
2. Przyjęcie porządku obrad.  
3. Sprawozdanie z działalności Wójta Gminy Kobylnica  w okresie międzysesyjnym. 
4. Informacja z realizacji „Programu Profilaktyki Zakażeń HPV w Gminie Kobylnica 

        na lata 2015 - 2018”.
5. Rozpatrzenie projektów uchwał w sprawie:         
1) zmiany uchwały Nr II/20/2018 Rady Gminy Kobylnica z dnia 29 listopada 2018r. w sprawie 

udzielenia pomocy finansowej w formie dotacji celowej Powiatowi Słupskiemu na realizację 
zadania inwestycyjnego pn. „Przebudowa drogi powiatowej Nr 1157G relacji Łosino-Barcino,

2) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Kobylnica,
3) o zmianie uchwały budżetowej Gminy Kobylnica na 2019 rok,
4) poboru w drodze inkasa podatku rolnego od osób fizycznych, podatku od nieruchomości 

od osób fizycznych, podatku leśnego od osób fizycznych, łącznego zobowiązania pieniężnego 
oraz wyznaczenia inkasentów i określenia wysokości wynagrodzenia za inkaso, 

5) zarządzenia poboru opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi w drodze inkasa, 
wyznaczenia inkasentów, określenia wysokości wynagrodzenia za inkaso oraz wyznaczenia 
terminów płatności dla inkasentów na terenie Gminy Kobylnica,

6) przystąpienia Gminy Kobylnica do Stowarzyszenia „Pomorskie w Unii Europejskiej”,
7) zmiany uchwały Nr VI/49/2019 Rady Gminy Kobylnica z dnia 7 lutego 2019r w sprawie 

przyjęcia planu dofinansowania na wspieranie doskonalenia zawodowego nauczycieli, ustale-
nia maksymalnej kwoty dofinansowania opłat za kształcenie pobieranych przez szkoły wyższe 
i zakłady kształcenia nauczycieli oraz ustalenia specjalności i form kształcenia , na które dofi-
nansowanie jest przyznawane w 2019r.,

8) ustalenia planu sieci publicznych szkół podstawowych prowadzonych przez Gminę Ko-
bylnicą oraz określenie granic ich obwodów od dnia 1 września 2019r.,

9) przyjęcia rocznego sprawozdania z realizacji zadań z zakresu wspierania rodziny dla Gmi-
ny Kobylnica w roku 2018,

10) ustalenia zasad i trybu przeprowadzania konsultacji społecznych z mieszkańcami w ra-
mach Kobylnickiego Budżetu Obywatelskiego,

11) szczegółowych zasad wnoszenia obywatelskich inicjatyw uchwałodawczych,
12) przyjęcia programu zapobiegania bezdomności zwierząt i opieki nad zwierzętami bez-

domnymi na terenie Gminy Kobylnica na 2019 rok,
13) przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania prze-

strzennego wsi Kwakowo dla obszaru obejmującego działki nr 119/1, 119/2, 119/3 i 120 obręb 
Kwakowo,

14) przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 
dla fragmentu obrębu geodezyjnego Zagórki, gmina Kobylnica,

15) zatwierdzenia planu pracy Komisji skarg, wniosków i petycji na rok 2019,
16) zatwierdzenia planu pracy Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Kobylnica na 2019 rok, 
17) zatwierdzenia planów pracy stałych komisji Rady Gminy Kobylnica na rok 2019,
18) zatwierdzenia planu pracy Rady Gminy Kobylnica na rok 2019.
6. Interpelacje i wnioski radnych.
7. Wolne wnioski.  
8. Zakończenie VII sesji Rady Gminy Kobylnica.
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Polskie Auto-da-fé

Zgodnie z zarządzeniem Dyrektora Gminnego Centrum Kultury  
i Promocji w Kobylnicy informujemy, że w dniach: 2 maja 2019r, 21 czerwca 
2019r., 16 sierpnia 2019 r., Gminne Centrum Kultury i Promocji w Kobylnicy 
będzie nieczynne. !

Wójt Gminy Kobylnica oferuje miej-
sce pracy dla lekarza stomatologa 
w Ośrodku Zdrowia w miejscowości 
Kwakowo przy ul. Cichej 13, celem 
świadczenia usług stomatologicznych 
w ramach umowy z Narodowym Fun-
duszem Zdrowia oraz z możliwością 
wykonywania praktyki prywatnej.
Do dyspozycji pomieszczenie o pow. 
użytkowej 24 m² wraz ze sprzętem sto-
matologicznym do wykorzystania na 
podstawie umowy dzierżawy.

W przypadku realizacji opisanych powyżej usług 
stomatologicznych, Wójt Gminy Kobylnica ofe-
ruje do wynajmu komunalny lokal mieszkalny 
w bardzo dobrym stanie technicznym o pow. 
użytkowej 82 m², składający się z 3 pokoi, kuchni, 
łazienki i przedpokoju, zlokalizowany na I piętrze 
ww. budynku Ośrodka Zdrowia.

Szczegółowe informacje można uzyskać 
w Urzędzie Gminy Kobylnica , ul. Główna 20 
w Kobylnicy (pokój nr 25) oaz pod numerami 
telefonów: 59 842 90 70 w.241 i 533 303 438.

!
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Wspólny bilet to po-
toczna nazwa Platformy 
Zintegrowanych Usług 
Mobilności. W założeniach 
system będzie nie tylko na-
rzędziem dla pasażera, ale 
również dla przewoźników 
i organizatorów transportu. 

Pasażer, żeby uiścić należ-
ność za przejazd, nie będzie 
musiał kupować papierowe-
go biletu, ani znać się na ta-

ryfach. Wsiadając do dowol-
nego pojazdu komunikacji 
zbiorowej będzie musiał się 
jedynie odbić na specjalnym 
czytniku. System sam poda 
mu najtańsze rozwiązanie. 
Przewoźnicy i organizatorzy 
otrzymają z systemu ważne 
informacje o liczbie pasaże-
rów i kierunkach podróży. 

Bilet obejmie swoim za-
sięgiem całe województwo 

pomorskie. Pasażer będzie 
mógł się przesiadać wielo-
krotnie z pociągu na auto-
bus, z autobusu na tram-
waj, trolejbus czy nawet 
na rower metropolitalny 
MEVO (tylko w Trójmie-
ście), a system sam naliczy 
należność.

Źródło: pomorskie.eu

Internauci zdecydowali. 
Zwyciężyła FALA
Fala stanie się oficjalną nazwą dla pomorskiego biletu wspólnego. 
Ogłoszenie wyników odbyło się w Urzędzie Marszałkowskim Woje-
wództwa Pomorskiego 18 marca 2019 r.

Od kilku lat grupa pań, na kil-
kanaście tygodni przed gmin-
nymi dożynkami, rozpoczyna 
żmudną pracę nad przygoto-
waniem wyjątkowego wieńca 
dożynkowego. Robią to przede 
wszystkim ze względu na silne 
przywiązanie do tradycji zwią-
zanych z tym obyczajem, ale 
także ze względu na okazałą 
nagrodę finansową, którą zdo-
bywają autorzy najpiękniej-
szych projektów.

W październiku 2010 roku 
panie z Widzina zdecydowały 
się na to, by pieniądze uzyska-
ne jako nagroda za zwycięstwo 
w ostatniej edycji konkursu 
przeznaczyć na małe zmiany 
w krajobrazie swojej miejsco-
wości. Efekty ich decyzji widać 
do dziś mijając jedyne rondo, 

które znajduje się w Widzinie. 
Posadzone w tym miejscu 
kompozycje kwiatów cieszą 
oko mieszkańców.

W czerwcu 2018 roku wśród 
pań, które kilkanaście miesięcy 
wcześniej ponownie przygo-
towały najpiękniejszy wieniec 
dożynkowy, zrodziła się idea 
kontynuacji działań związa-
nych z upiększaniem miejsco-
wości. Tym razem decydują 
się na odnowienie ogrodzenia 
otaczającego kapliczkę. Za-
kupiono więc materiał, który 
posłużył do jego wykonania. 
Po kilku dniach widać było już 
efekty starań. 

Pod koniec ubiegłego roku 
panie zdecydowały się na 
kontynuację działań i postano-
wiły zrealizować kolejny etap 

swojego pomysłu. Tym razem 
wokół całego ronda wykona-
na zostaje opaska z polbruku, 
wykończona betonowymi kra-
wężnikami. Pieniądze na reali-
zację swojego pomysłu miały 
już zabezpieczone – to na-
groda za wieniec dożynkowy 
wykonany na dożynki w 2018 
roku, przez Marię Szajner, Kry-
stynę Szajner, Grażynę Wójcik, 
Elżbietę Czarnuch, Marię Janu-
szewską, Wandę Barcicką i Tere-
sę Lubecką i Tadeusza Szajnera. 
Część środków pochodziło tak-
że z funduszu sołeckiego. 

Miejscowe gospodynie już 
teraz, po cichu, pracują nad 
koncepcją na kolejny wieniec 
dożynkowy, który pozwoliłby 
im wygrać i zdobyć środki na 
następne działania. 

Historia ronda, którą tworzą 
sami mieszkańcy
Dobry przykład tego, jak w ciekawy sposób można wykorzystać nagro-
dę pieniężną za udział w organizowanych na terenie gminy konkur-
sach, dają mieszkańcy Widzina. Przygotowywane każdego roku przez 
miejscowe gospodynie wieńce dożynkowe pomagają w zdobyciu 
środków na upiększanie ścisłego centrum wsi.

Zmiany we władzach Słupskiej Izby Przemysłowo – Handlowej 

Jerzy Bury prezesem, Jan Czechowicz przewodniczącym Rady Izby. To właśnie ci przed-
siębiorcy będą decydować o tym, jak w najbliższych latach będzie funkcjonować SIPH.

Zarówno Bury jak i Czechowicz są związani z Gminą Kobylnica. Pierwszy prowadzi 
firmę EkoPlast, która specjalizuje się w wyrobach związanych z armaturą i pneumatyką 
przemysłową. Obecny przewodniczący Rady Izby jest twórcą potęgi firmy Plasmet, która 
zajmuje się produkcją elementów tłoczonych, podzespołów i narzędzi do przemysłu sa-
mochodowego. Siedziba firmy mieści się w Widzinie. 

 W SKRÓCIE

W dniu 02.04.2019r. na 
świetlicy w Bolesławicach 
odbyło się spotkanie dla 
seniorów podczas którego 
uczestnicy Projektu mogli 
podnieść swoje kompeten-
cje w zakresie komunikacji. 

W dniu 03.04.2019r. na 
świetlicy Gminnego Cen-
trum Kultury i Promocji 

w Kobylnicy odbyło się 
szkolenie dla opiekunów 
faktycznych. Tematem spo-
tkania były zasady zdro-
wego żywienia – była to 
kontynuacja szkolenia które 
odbyło się w marcu. Druga 
część spotkania poświęco-
na była komunikacji inter-
personalnej.

Program „Srebrna Sieć” 
jest realizowany w ramach 
Regionalnego Programu 
Operacyjnego Wojewódz-
twa Pomorskiego na lata 
2014 - 2020.  Całkowity 
Koszt Projektu to 2  909 
872,15 zł w tym wysokość 
dofinansowania wynosi 
2 764 378,54 zł.

W kwietniu 2019r. mija rok od rozpoczęcia realizacji projektu „Srebrna 
Sieć” w Gminie Kobylnica. Kontynuując założenia projektu mające na 
celu aktywizację środowiska seniorów oraz podniesienie kompetencji 
osób sprawujących opiekę nad seniorami, w tym miesiącu odbyły się 
dwa szkolenia dla uczestników ww. Projektu.

Na dzieci czekała wystawa 
woluminów oraz ciekawe 
niespodzianki przygotowane 
przez Renatę Sztabnik Dyrek-
tor Biblioteki Publicznej w Ko-
bylnicy oraz Paulinę Olszew-
ską, która na codzień 
pracuje w bibliotece 
we Wrzącej. 

Dzieci bawiły się 
w kalambury, łami-
główki, z uwagą słu-
chały też ciekawostek 
związanych z książ-
kami.

Pani Sabina Słaba 
ze Stowarzyszenia 
"Aktywni Mieszkań-
cy Gminy Kobylnica" 
przygotowała cieka-
we kolorowanki dla 
dzieci. 

Na koniec dzie-
ciom wręczono 

bardzo ciekawe woluminy 
pt: "Zwierzęta", "Niech Żyje 
Sport", "Niech Żyje Moda", 
"Najciekawsze Miejsca" i wie-
le innych oraz zaproszono na 
smaczny poczęstunek przy-

gotowany przez Panią Sołtys 
Reblina i Radę Sołecką.

Dyrektor GBP podzięko-
wała też organizatorom za 
współpracę przy przygotowy-
waniu całego wydarzenia. 

Dzień Książki dla Dzieci w Reblinie 
Międzynarodowy Dzień Książki dla Dzieci to święto obchodzone 2 kwietnia, w dzień 
urodzin duńskiego baśniopisarza Hansa Christiana Andersena. Z tej okazji w świetlicy 
wiejskiej w Reblinie zorganizowano specjalne wydarzenie.

Kontynuacja działań 
w Projekcie „Srebra Sieć”

W kwietniu 2019r. mija rok od rozpoczęcia realizacji projektu „Srebrna Sieć” w Gminie Kobylnica
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Zasiedli na trybunach najsłynniej-
szej hali sportowej na Pomorzu
W środę, 20 marca, już po raz czwarty uczniowie szkół z Kwakowa 
i Sycewic zasiedli na trybunach Ergo Areny w Gdańsku, by kibicować 
drużynom Atom Trefl  Sopot i Stelmet BC Enea Zielona Góra. Wyjazd 
zawdzięczamy Zrzeszeniu Kaszubsko-Pomorskiemu oraz Stowarzysze-
niu Trefl Pomorze, które zorganizowały wyjazd na to wydarzenie, dla 
dzieci uczących się języka kaszubskiego, w ramach nagrody, za udział 
w konkursie plastycznym "Aktywne Kaszuby" – mówią nauczyciele.

Temat prac plastycznych 
„Kaszuby, tradycja i przyroda 
w twórczości Jana Trepczy-
ka” jest związany z faktem, iż 
w 2017 roku Rada Naczelna 
Zrzeszenia Kaszubsko-Po-
morskiego podjęła decyzję, 
że rok 2019 będzie Rokiem 
Jana Trepczyka, słynnego po-
ety, kompozytora, publicysty 
i działacza kaszubskiego.  

Podczas fascynującego 
spotkania mieli okazję zinte-
grować się ze społecznością 

kaszubską, która zawitała 
do stolicy Kaszub i wspól-
nie dopingować graczy, 
dzięki przygotowanym fla-
gom, pomponom i strojom 
w czarno-żółtych barwach. 
Nie szczędząc gardeł przy 
okrzykach i dłoni przy klaska-
niu kibicowali w duchu fair-
-play. W sumie, w Ergo Arenie 
zjawiło się ponad 40 osób – 
wśród nich uczniowie i opie-
kunowie Szkoły Podstawowej 
im. Polskich Noblistów w Sy-

cewicach oraz Szkoły Podsta-
wowej im. Polskich Olimpij-
czyków w Kwakowie. 

Celem wyjazdu było przede 
wszystkim doskonalenie 
umiejętności posługiwania 
się językiem kaszubskim, pro-
mowanie postawy fair-play 
wśród uczniów podczas kibi-
cowania, a także pokazanie 
jak aktywnie i miło, z dala od 
komputera i innych nałogów, 
można spędzać wolny czas. 

- Mimo, iż mecz zakończył 
się porażką dla wspieranej 
przez nas drużyny, rozbudził 
w nas ducha sportowej ry-
walizacji i uświadomił jakie 
korzyści  przynosi nauka ję-
zyka regionalnego, którym 
jest język kaszubski. Zwień-
czeniem wycieczki była wi-
zyta w restauracji, gdzie przy 
wspólnym posiłku mogliśmy 
podyskutować o wyniku roz-
grywek i wymienić nagroma-
dzone spostrzeżenia – relacjo-
nują nauczyciele. 

Pięknie i kolorowo w Kończewie
Szkoła Podstawowa im. J. Kochanowskiego w Kończewie po raz XX 
zorganizowała konkurs plastyczny o zasięgu wojewódzkim, którego 
celem jest przede wszystkim kultywowanie tradycji związanych ze 
Świętami Wielkanocnymi. Finałowa gala, w czasie której nagrodzono 
autorów najlepszych prac, odbyła się 2 kwietnia. 

28.03.2019 r. jury, w skład którego weszli 
pracownicy Muzeum Pomorza Środkowego 
w Słupsku: Katarzyna Maciejewska, Anna 
Sujecka, Dominika Gonciarz dokonało oceny 
prac w czterech kategoriach plastycznych: 

• stroik, 
• kartka, 
• palma, 
• pisanka wielkanocna 

oraz w trzech grupach wiekowych: 
•  szkoła podstawowa: kl. 0 - III 
•  szkoła podstawowa: kl. IV-VI 
•  kl. VII i VIII szkoły podstawowej i kl. III gim-

nazjum. 
W konkursie brało udział 130 placówek 

oświatowych (szkoły, ośrodki i domy kultury, 
świetlice wiejskie i środowiskowe) z 83 miej-
scowości województwa pomorskiego. Nade-
słano ok. 1500 prac. 

Gdzie kontynuować edukację? 
Odpowiedzi szukali w Kobylnicy
Uczniowie z różnych rejonów naszego województwa przyjechali do 
Kobylnicy, by zapoznać się z ofertą kilkudziesięciu szkół ponadgim-
nazjalnych biorących udział w Wojewódzkich Targach Edukacyj-
nych. Tradycyjnie pojawiły się tłumy. 

Wypełniona uczniami szkolna hala spor-
towa była miejscem, w którym swoją ofertę 
prezentowało kilkadziesiąt szkół z całego 
regionu. Wśród nich znalazły się zarówno 
placówki publiczne, jak i prywatne. Mło-
dzież mogła sama dopytać o ofertę eduka-
cyjną, sposób kształcenia, charakter szkoły 
czy wreszcie zajęcia dodatkowe, które są or-
ganizowane dla uczniów. Było wiele pytań, 
na które przedstawiciele poszczególnych 
szkół skrupulatnie odpowiadali, zdając so-
bie sprawę z tego, że spotkanie w Kobylnicy 
jest też szansą na przekonanie przyszłych 
licealistów do wyboru właśnie ich szkoły. 

Dlatego sposoby prezentacji swojej oferty 
były bardzo zróżnicowane i nieszablonowe. 

Część szkół chwaliła się sprzętem, jakim 
dysponuje, inni zwracali uwagę uczniów 
na możliwości współpracy krajowej i mię-
dzynarodowej. Przedstawiciele szkół bran-
żowych przygotowali natomiast stoiska, na 
których w praktyczny sposób pokazywali 
to, czego nauczyli się podczas zajęć. 

Jak podkreślali sami uczniowie, organi-
zowane w Kobylnicy targi, pozwalają im na 
zdobycie niezbędnej do podjęcia właściwej 
decyzji wiedzy. 

Wojewódzkie Targi Edukacyjne w Kobylnicy zorganizowano już po raz dziewiąty 

Już po raz siódmy 
uczniowie szkół z Gminy 
Kobylnica popisywali się 
swoją wiedzą na temat 
życia i twórczości Doroty 
Gellner. Konkursowe zma-
gania odbyły się 27 marca 
br. w Szkole Podstawowej 
w Kwakowie. 

Uczestnicy wykazali się 
doskonałą znajomością 

biografii autorki. Znakomi-
cie odpowiadali na pytania 
dotyczące jej wierszy. Roz-
poznawali ich fragmenty. 
Doskonale dopasowywali 
też tytuły wierszy do ob-
razków. Wszystko to od-
bywało się w przyjaznej, 
radosnej atmosferze. Kon-
kurs umiliły występy dzieci 
z oddziału przedszkolne-

go sześciolatków.
Rywalizacja była bardzo 

wyrównana i w ostatecz-
nym rozrachunku dwa 
zespoły zajęły najwyż-
sze miejsca na podium 
- Szkoła Podstawowa 
w Kobylnicy i Kwakowie. 
Tuż za nimi uplasowała 
się reprezentacja z Koń-
czewa. Kolejne miejsce 

przypadło Sycewicom. 
Organizatorzy serdecz-

nie dziękują opiekunom 
i uczestnikom za sumien-
ne przygotowanie do 
konkursu.

Nad prawidłowym prze-
biegiem rywalizacji czuwa-
ły Kamila Węsierska – Pie-
cyk, Małorzata Kluś oraz 
Karolina Borkowska.

Kwakowo. Wiosenne spotkanie z wierszami Doroty Gellner

Wyniki konkursu oraz galeria zdjęć z imprezy dostępne są na stronie internetowej Gminy Kobylnica
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Eksperckim głosem o dialogu 
w dziedzinie energetyki wiatrowej
W Warszawie doszło do spotkania przedstawicieli różnych środowisk, któ-
re związane są z energetyką wiatrową. Konferencja odbywająca się 28 
marca 2019r. miała pomóc w znalezieniu skutecznych metod prowadze-
nia dialogu ze społeczeństwem, dotyczącego energetyki wiatrowej. Do 
udziału w wydarzeniu zaproszono także Wójta Gminy Kobylnica. 

Niedawno minął okrągły 
rok od wprowadzenia 
„Karty Seniora Gminy 
Kobylnica”. W tym czasie 
o zaletach jej posiadania 
przekonało się już 420 
osób. Pracownicy Ośrod-
ka Pomocy Społecznej, 
który pilotuje cały pro-
gram, starają się jednak 
wciąż docierać do no-
wych osób i podmiotów, 
by pokazać skalę moż-
liwości, jakie niesie za 
sobą Karta. 

Czy z perspektywy czasu 
utrzymujecie Państwo, 
że wprowadzenie jej było 
potrzebne?

Agnieszka Owczarek, 
Ośrodek Pomocy Społecz-
nej w Kobylnicy: Idea „Kar-
ty Seniora Gminy Kobyl-
nica” powstała dwa lata 
temu. W tym czasie zwięk-
szyliśmy aktywność spo-
łeczną i sprawność grupy 
mieszkańców - Seniorów, 
poprzez rozszerzenie do-
stępności do dóbr kultu-
ry, udziału w imprezach 
kulturalnych, sportowych 
rekreacyjnych, wydarze-
niach społecznych i edu-
kacyjnych oraz kształto-
wanie pozytywnego 
wizerunku kobylnickich 
seniorów, czego dowo-
dem jest wydanych 420 
Kart Seniora. Program 
okazał się trafioną ini-
cjatywą, zaakceptowaną 
i popieraną przez Senio-
rów od samego początku. 

Ilu partnerów przystąpi-
ło do programu?
 
Mieszkańcy Gminy Kobyl-
nica posiadający „Kartę 
Seniora” mogą korzystać 
ze zniżek zaoferowa-
nych przez 33 podmio-
ty gospodarcze. Należą 
do nich: Nowy Teatr im. 
Witkacego w Słupsku, ul. 
Lutosławskiego 1, Stacja 
paliw MZK, ul. Prof. Po-
znańskiego 1A w Kobyl-
nicy, Księgarnia „Pegaz” 
w Słupsku, ul. W.Polskiego 
41/42, Gminne Centrum 
Kultury i Promocji w Ko-
bylnicy, ul. Wodna 20/4, 
Market OBI Kobylnica, 
ul. Szczecińska 8,  Przed-
siębiorstwo Produkcyj-
no- Handlowo Usługowe 
GRAWIB, Kobylnica, ul. So-
snowa 17, Ośrodek Sportu 
i Rekreacji Gminy Słupsk 
Sp. z o.o. Redzikowo 16B, 
Polska Filharmonia „Sinfo-
nia Baltica” w Słupsku,  ul. 
Jana Pawła II 3, Hotel Mi-
lena w Milówce, ul. Dwor-

cowa 22, Zakład Optycz-
ny Stolc w Słupsku, ul. 
Mickiewicza 35, BOKARO 
Salon Łazienek w Kobyl-
nicy ul. Główna 2B, Stacja 
Paliw SCAWIN, Kobylnica, 
ul. Główna 41, Gościniec 
Złoty Krąg w Kobylni-
cy, ul. Wodna 38A, DUET 
Sklep Rowerowy w Słup-
sku, ul. Prusa 10, Hotel 
PIAST i restauracja Fran-
ciszkańska  w Słupsku, ul. 
Jedności Narodowej 3, 
Kwiaciarnia Niezapomi-
najka w Słupsku, ul. Prusa 
7, PPH Elegant Man sp.j. 
Słupsk, ul. Słowackiego 
42, Zakład Optyczny Józef 
Gill, Słupsk, ul. Mickiewi-
cza 13/1, Biuro Podróży 
Alfa Tour sp.j. w Poznaniu, 
Usługowy Zakład Tapi-
cerski Rober Kaczmarek, 
Kobylnica, ul. Główna 55, 
Zakład Mechaniki Pojaz-
dowej s.c. J.W.Kucharscy, 
Kobylnica, ul. Główna 39, 
Kwiaciarnia Bergamotka, 
Kobylnica, ul. Główna 3A, 
„Studio 9” Fryzjerstwo 
Damsko-Męskie Michał 
Stolarski, Kobylnica, ul. 
Sportowa 9, Zakład ko-
smetyczny „Impresja” 
Kobylnica, ul. Sportowa 
9, GEERS Dobry Słuch 
w Słupsku, ul. Filmowa 4, 
F.H.U. TOP Andrzej Dwu-
lit, Kobylnica, ul. Główna 
26, Adkonis Ferma Kur 
sp. z o.o. w Kwakowie, ul. 
Słupska 1, Firma Handlo-
wa „Zyga –Zbych” Kobyl-
nica, ul. Witosa 3, Słup-
ska Kancelaria Brokerów 
Ubezpieczeniowych przy 
ul. Witosa 64 w Kobylnicy, 
Sklep „Rybka”, ul. Niedział-
kowskiego 5 w Słupsku, 
ŚRUBEX Bolesławice, ul. 
Sezamkowa 2, „Grand Lu-
bicz” Uzdowisko Ustka 

sp. z o.o. w Ustce przy ul. 
Wczasowej 4, firma trans-
portowa „Nord Exprss” sp. 
z o.o., Słupsk, ul. Kołłątaja 
32. Lista partnerów jest 
wciąż otwarta. W każdym 
momencie można do niej 
dołączyć.

Przypomnijmy krótko za-
sady wydawania Karty. 

Kartę może otrzymać każ-
dy mieszkaniec Gminy 
Kobylnica, który ukończył 
60 lat. Karta jest imienna, 
bezterminowa, wydawa-
na bezpłatnie w ciągu 
30 dni od złożenia wnio-
sku.          Wnioski o wyda-
nie Gminnej Karty Senio-
ra, deklaracje partnerstwa 
w Programie, jak i szcze-
góły dotyczące ulg przy-
sługujących dla Seniorów 
są dostępne w Ośrodku 
Pomocy Społecznej w Ko-
bylnicy przy ul. Wodnej 
20/3, oraz pod nr. tel. 
598429975 wew.11, jak 
i na stronie internetowej: 
www.kobylnica.pl.

Czy Seniorzy mogą liczyć 
na kolejne działania ma-
jące ułatwić im funkcjo-
nowanie?

Z myślą o jeszcze większej 
aktywizacji i zadowoleniu 
osób 60+, podjęto Uchwa-
łą Rady Gminy Kobylnica, 
wolę przystąpienia naszej 
Gminy do Ogólnopolskiej 
Karty Seniora. Już nieba-
wem kobylniccy Senio-
rzy usłyszą o szczegółach 
tego Programu.

Rozmawiał 
Karol Kotusiewicz

Leszek Kuliński wystąpił w roli prelegenta w pa-
nelu dotyczącym praktyk, jakie warto podejmować, 
by zwiększać akceptację społeczną dla energetyki 
wiatrowej. W czasie kilkudziesięciominutowego 
wystąpienia omawiał działania realizowane przez 
kobylnicki samorząd - prowadzone przed, w trakcie, 
oraz po zakończeniu inwestycji, które pozwoliły na 
niwelowanie konfliktów mogących powstać w wy-
niku tych działań. 

Spotkanie w Warszawie zostało zorganizowane 
w ramach międzynarodowego projektu WinWind, 
który realizowany jest jako element szerszego pro-
gramu ramowego Horyzont 2020 Unii Europejskiej. 
Jego głównym celem jest wzrost rynku energetyki 
wiatrowej poprzez zwiększenie akceptacji społecz-
nej szczególnie w wybranych w ramach projektu re-
gionach, które charakteryzują się niewielkimi moca-
mi zainstalowanymi, mimo korzystnych warunków 
wietrznych. 

Projekt koordynowany przez Wolny Uniwersytet 
Berliński rozpoczął się w październiku 2017 roku 
i potrwa 30 miesięcy do marca 2020 roku.

Pierwsze urodziny seniorskiej karty

Prosto i komfortowo po Krętej
Do nowego miejsca rekreacji, które wybudowano przy stawie w Re-
blinie, możemy teraz dojechać nową drogą. Ulica Kręta, której stan, 
jeszcze do niedawna mocno irytował kierowców, teraz diametralnie 
zmieniła swoje oblicze.

Na początku kwietnia mieszkańcy Rebli-
na mogli w rejonie ulicy Krętej obserwować 
służby drogowe, które pracowały nad tym, 
by poprawić komfort osób z niej korzystają-
cych. Zaraz po zakończeniu prac przygoto-
wawczych, przystąpiono do ułożenia nowych 
warstw samej nawierzchni. Kilkudniowe pra-
ce pozwoliły na wykonanie nowej drogi na 
odcinku blisko 200 metrów.

Pieniądze na realizację tego zadania po-
chodziły z budżetu Centrum Usług Wspól-
nych w Kobylnicy. Koszt inwestycji to ok. 40 

tysięcy złotych.
Zmodernizowana ulica Kręta ułatwi życie 

mieszkańcom zachodniej części Reblina, któ-
rzy do swoich domów mogą dojechać nie 
narażając na szwank swoich samochodów. Ta 
inwestycja niesie ze sobą jednak inne korzy-
ści. Pozwoli też na zwiększenie atrakcyjności 
terenów rekreacyjnych, które powstały w ra-
mach realizacji inwestycji na miejscowym sta-
wie. W perspektywie zbliżających się wakacji 
może okazać się, że właśnie łatwa dostępność 
może wpłynąć na popularność tego miejsca. 

Warszawska konferencja odbiła się 
szerokim echem w mediach – także spo-
łecznościowych. Informację o udziale 
w niej Wójta Gminy Kobylnica mogli 
odczytać wszyscy użytkownicy śledzący 
profil organizatora na Twitterze 
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BAJKA Tadeusz Gawlik
tadgaw@wp.plo równych i równiarzach 

Tak się dziwnie plecie w pań-
stwie prawa i sprawiedliwości 
wszelkiej, że każdy ministerial-
ny urzędnik, z patosem wiel-
kim, powołuje się na Art.32 
Konstytucji RP. Jak nieprzymie-
rzając Rejtan krzyczą na partyj-
nych wiecach i zwoływanych 
ad hoc konferencjach praso-
wych dla niepoznaki briefinga-
mi zwanych, o tym, że wszyscy 
są wobec prawa równi! Przypo-
minają nam o tym tylko wtedy 
gdy jest to wygodne z punktu 
widzenia politycznego interesu 
partii. Zapominają jednak nie-
kiedy co w dalszej części głosi 
powoływany przez nich arty-
kuł ustawy zasadniczej. Tam 
bowiem konstytucjonaliści 
zapisali, że wszyscy mają pra-
wo do równego traktowania 
przez władze publiczne. Nikt 
nie może być dyskryminowany 
w życiu politycznym, społecz-
nym lub gospodarczym z ja-
kiejkolwiek przyczyny. Z tego 

też powodu sama konstytucja 
ma się w Rzeczpospolitej jakoś 
licho. Każdy próbuje interpre-
tować ją na sobie wygodny 
sposób i przyginać jak osikową 
samosiejkę, do własnych lub 
partyjnych potrzeb. Trudno tu 
pisać o karczemnym łamaniu 
konstytucyjnych zapisów bo 
wielu poważnych dygnitarzy 
zszargać by przy tym należało. 
Diabeł, jak powiadają, jednak 
tkwi w szczegółach i dlatego 
ad personam odnieść się trze-
ba do konkretnych przejawów 
łamania prawa i jego naduży-
wania. W „Folwarku zwierzę-
cym” Orwella zwierzęta były 
dzielone na równe i równiejsze, 
my mamy podział na lepszy 
i gorszy sort. Na równych i rów-
niarzy!!! W czasie górniczych 
protestów Piotr Duda zwrócił 
się do śląskich posłów z wyrafi-
nowanym ostrzeżeniem. Jeżeli 
się okaże, że ta ustawa zostanie 
w tym tygodniu przegłosowa-

na w Sejmie, to my też wiemy, 
co mamy robić, znamy wa-
sze nazwiska i imiona, wiemy 
gdzie mieszkacie i immunitet 
wam nie pomoże. To przecież 
zawoalowana groźba karalna 
w stylu włoskiej kamorry czy 
sycylijskiej cosa nostry. Ojciec 
chrzestny związkowej mafii 
nawet upomniany przez ni-
kogo nie został. Zwykły poseł 
z sejmowej trybuny, na którą, 
jak sam zaznaczył wszedł bez 
żadnego trybu, zelżył posłów 
opozycji od mord zdradziec-
kich, kanalii i morderców nie 
otrzymawszy nawet jakiej-
kolwiek reprymendy ze stro-
ny prowadzącego obrady 
marszałka. Natomiast równy 
wobec prawa poseł Michał 
Szczerba za użycie sympa-
tycznego skądinąd zwrotu 
„Panie marszałku kochany”, 
został przez tegoż wykluczo-
ny z parlamentarnych obrad. 
Jurka Owsiaka za jedną ku**ę 

rzuconą w trakcie scenicznego 
przecież występu, dobrotliwy 
sąd skazał tylko na niewielką 
grzywnę i naganę wycenia-
jąc jednocześnie swoją ciężką 
pracę na 30 złotych kosztów 
sądowych. Kara jest jednak do-
tkliwa, bo taki „zbrodniarz” ma 
przez wiele lat odebrane bier-
ne prawo wyborcze na wszyst-
kich szczeblach samorządowej 
i państwowej władzy! Doro-
ta Rabczewska „Doda”, która 
ośmieliła się chlapnąć o "na-
prutych winem i palących ja-
kieś zioła" piszących blisko 
dwa tysiące lat temu autorach 
biblii została skazana przez 
sądy dwóch instancji. Tymcza-
sem wino i używki w czasach 
apostolskich były w powszech-
nym użytku, bo wtedy był to 
jeszcze normalny świat. Wszak 
Chrystus w czasie Ostatniej 
Wieczerzy też herbatą uczniów 
swoich nie podejmował. Za 
pewnik należy jednak przy-

jąć, że żaden sąd w Polsce nie 
ukarze artysty prześmiewcy, 
który ośmieliłby się obrazić 
autorów świętych ksiąg Tal-
mudu czy Koranu i słusznie bo 
religia jest dla jej wyznawców 
wyłącznie osobista sprawą. 
W upublicznionych nagraniach 
pojawiła się minister edukacji 
Anna Zalewska. Pani minister 
w gabinecie premiera przed 
posiedzeniem gabinetu mó-
wiąc o funkcjonariuszu straży 
marszałkowskiej powiedziała 
ad persona „No ch*j wypatrzył”. 
Może i on jest łachudrą ale pani 
minister od edukacji mówić tak 
się nie godzi.

Równość niejaką możemy 
dziś zauważyć zaś między 
dzieckiem i krasulą. Każde 
z nich dostało swoje 500+. 
Świnie przy swoich 100+ po-
winny jednak ogłosić pogoto-
wie strajkowe. Nikt normalny 
nie będzie protestował jednak 
przy jakiejkolwiek dopłacie 

do rolniczej produkcji. Rzecz 
w tym, że partyjny dygnitarz 
obiecuje je w czasie kampanii 
wyborczej i to ze środków Unii 
Europejskiej, które każdemu 
rolnikowi jak psu zupa i buda 
się po prostu należą! W tym 
przypadku chodziło wyłącznie 
o upodlenie pedagogicznej ka-
dry i skłócenie jej z rolnikami. 
Wspierajcie Państwo nauczy-
cieli. To oni kształtują kolejne 
Rzeczypospolite. Kiedyś Żyd, 
który chciał przekląć sąsiada, 
życzył mu przewrotnie „obyś 
cudze dzieci uczył”. Myślę że 
dziś należałoby dodać obyś 
cudze dzieci w Polsce uczył. 
Nauczyciele to jednak zde-
cydowanie nie jest elektorat 
prezesa i jego partii, po co więc 
sobie nimi głowę zawracać. Dla 
równych wobec prawa i spra-
wiedliwości to tylko równiarze.

Powyższa treść jest
prywatną opinią autora

Kiedy naziści przyszli po komunistów, milczałem,
nie byłem komunistą.
Kiedy zamknęli socjaldemokratów, milczałem,
nie byłem socjaldemokratą.
Kiedy przyszli po związkowców, nie protestowałem,
nie byłem związkowcem.
Kiedy przyszli po Żydów, milczałem,
nie byłem Żydem.
Kiedy przyszli po mnie, nie było już nikogo, 
kto mógłby zaprotestować.

Okiem
WÓJTA

pozwólcie, ze zacznę dziś od prze-
wrotnej myśli hiszpańskiego surre-
alisty Salvadora Dalí. Powiedział on 
bowiem tak: „Nienawidzę wolności 
– zmusza do dokonywania wyboru”. 
Prawdziwie wolny człowiek musi 
sam podejmować decyzje i pono-
sić odpowiedzialność za jej skutki., 
bo wolność to uświadomiona od-
powiedzialność. Żeby docenić spo-
łeczne i ustrojowe przemiany, które 
wydarzyły się 25 lat temu, trzeba 
zastanowić się, czym jest wolność 
dzisiaj. Choć mowy polityków i pod-
ręczniki historii, na każdym pozio-
mie edukacji, przepełnione są róż-
nej maści definicjami słów „wolność” 
i „demokracja”, to często zastana-
wiam się nad tym, na ile te słowa są 
dla nas wszystkich zrozumiałe. Nie 
o interpretacje definicji tu jednak 
chodzi, lecz o realne umocowanie 
tych pojęć w naszym codziennym 
życiu. Wielu wybitnych myślicie-
li i twórców usiłowało przez wieki 
zdefiniować fascynującą ideę wol-
ności. Każdy z nich postrzegał ją na 
własny, osobisty sposób. Jan Paweł 
II w swoich homiliach głosił, że „Wol-
ności nie można tylko posiadać, nie 
można jej zużywać, trzeba ją stale 
zdobywać i tworzyć przez prawdę”. 

Młode pokolenie, dla którego po-
marańcze i prezenty w grudniowe 
święta są czymś absolutnie normal-
nym, a może i nawet niezauważal-
nym powinno jednak wiedzieć, że 
jedną z ważniejszych zmian ustro-
jowych stało się prawo jednostki do 
realnego decydowania o własnym 
życiu, o tym, co dzieje się w najbliż-
szej okolicy, o losach całego kraju 
nie wspominając. W ten osobliwy 
sposób chcę Państwu przybliżyć 
nieco historyczny kontekst działań, 
które od kilku lat staramy się reali-
zować tworząc Kobylnicki Budżet 
Obywatelski, namacalny syndrom 
wolności i narzędzie demokracji, 
które z pełnym zaufaniem, każdego 
roku oddajemy w Państwa ręce. Ko-
bylnicki Budżet Obywatelski to wy-
dzielona część środków w gminnym 
budżecie, przeznaczona na zadania 
zgłaszane przez samych mieszkań-
ców. Wyłącznie od kreatywności, 
zasadności i zaangażowania lo-
kalnych społeczności zależy, które 
z nich będą realizowane. W dotych-
czasowych edycjach dowiedliście 
Państwo swojej nietuzinkowej kre-
atywności i odpowiedzialności za 
powierzone w Wasze ręce decyzje. 
Za to należą się wszystkim miesz-

kańcom gminy ogromne wyrazy 
uznania, bowiem pokazujecie, że 
skala i charakter Waszych działań 
potrafią zaskoczyć nawet najbar-
dziej doświadczonego urzędnika! 
Przed nami kolejna edycja KoBO.

Zabezpieczenie na ten cel sporej 
sumy środków, w połączeniu z sys-
tematycznie ulepszanym mechani-
zmem zgłaszania i głosowania, mają 
sprawić, że cała inicjatywa jeszcze 
bardziej zachęcać będzie do współ-
tworzenia ram i charakteru naszej 
Małej Ojczyzny! 

Serdecznie zachęcam Państwa do 
dyskusji w gronie przyjaciół i sąsia-
dów, nad tym, co warto zrobić w Wa-
szych już pięknych miejscowościach 
aby były jeszcze piękniejsze. Do ini-
cjowania działań i zgłaszania pomy-
słów zachęcam również ze względu 
na życiowe doświadczenia pokole-
nia, mojego pokolenia. Pamiętam 
bowiem lata młodości i początki 
zawodowej pracy, kiedy to wyłącz-
nie polityczne elity decydowały 
o tym, jak potoczy się nasze życie. 
Zapewne wielu z nas nie myślało 
wówczas, że kilkanaście lat później 
rzeczywistość ulegnie aż tak du-
żej zmianie, a demokracja pozwoli 
każdemu obywatelowi w realny 

sposób inicjować i wpływać na to, 
które pomysły doczekają się reali-
zacji. Coś, co nazywano „inicjatywą 
obywatelską” można dziś z pewno-
ścią między bajki włożyć, bo nikt, 
nawet w najśmielszych oczekiwa-
niach, nie spodziewał się możliwo-
ści weryfikacji centralistycznych 
decyzji o planowaniu i realizacji 
nawet nie wspominając. Dlaczego 
jednak mieszkańcy w ogóle mieliby 
decydować o wydatkach z budżetu 
gminy wiejskiej? A choćby dlatego, 
że to ich pieniądze. Nie należą one 
do radnych, wójta czy burmistrza, 
tylko właśnie do mieszkańców, któ-
rzy są gospodarzami gminy. Budżet 
obywatelski oznacza, że decyzje 
podjęte przez mieszkańców będą 
wprowadzone w życie, niezależnie 
od tego, czy radni, wójt, burmistrz 
i prezydent się z nimi zgadzają, czy 
nie. To Szanowni Państwo, jeste-
ście dla mnie, jako człowieka, który 
swoje pierwsze słowa wypowiadał 
w poprzednim ustroju, namacalnym 
dowodem zmian, które zaszły na 
przestrzeni ostatnich trzech dekad. 
Zmian, które pozwoliły nam na wol-
ność myśli i wypowiadanych słów. 
Zmian, które nie nakazują nam pod-
porządkowania poglądów i ocen 

jednej, wyłącznie słusznej teorii. 
Zmian, których wprowadzenie wy-
magało heroicznego poświęcenia 
wielu osób i łez ich bliskich. Zmian, 
które nastąpiły, a których, mam wra-
żenie, że nadal wielu nie potrafi do-
cenić. Doceńmy więc ideę budżetu 
obywatelskiego. Kobylnicki Budżet 
Obywatelski realizujemy z powo-
dzeniem od roku 2016. W ciągu 
tych czterech lat mieliście państwo 
do swobodnej dyspozycji środki fi-
nansowe w wysokości 1.500.000 zł. 
Corocznie w tym konkursie, miesz-
kańcy proponują ok.14-15 zadań 
infrastrukturalnych z czego realizo-
wanych jest przynajmniej 6 oraz 12 
zadań społecznych. Dodam tylko, 
że w głosowaniach nad przeznacze-
niem środków z KoBO, udział wzię-
ło ok. 7 tys. mieszkańców naszej 
gminy. Weźmy więc pod uwagę to, 
że słowo Obywatelski w nazwie Ko-
bylnicki Budżet Obywatelski, nie jest 
marketingową watą, a namacalnym 
dowodem na to, że możemy i po-
winniśmy korzystać z szansy, jaką 
mamy, więc korzystajmy z niej. Za-
chęcam.
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Święta dawniej budowały wspólnotę
W Y W I A D  K U R I E R A

Młodemu pokoleniu pewnie trudno będzie uwierzyć w to, jak w dawnych czasach przebiegały Święta Wielkanocne. Pani Jadwiga Szatrawska 
doskonale pamięta czasy, gdy od szału robienia świątecznych zakupów ważniejsze było odpowiednie przygotowanie swoich domów i zbudo-
wanie prawdziwie rodzinnej atmosfery. Mieszkańcy stanowili jedną rodzinę – przyznaje mieszkanka Widzina. 

Od jak dawna mieszka 
pani w Widzinie?

Od 1957 roku. To wówczas 
miały miejsce najodleglejsze 
święta, do których sięgam te-
raz pamięcią. To były jednak 
zupełnie inne czasy. Na tych 
terenach panowała bieda, 
a ludzie tu przyjeżdżający 
musieli stawić jej czoła. 

Jak pani wspomina swoje 
pierwsze święta w Widzinie?

To był zupełnie inny wy-
miar świąt. Jednoczący, sku-
piający wszystkich wokół 
wielkiego wydarzenia, za 
jakie uznawano święta. Pa-
miętam, że do kościoła, na 
poświęcenie świątecznego 
koszyczka, wszyscy zain-
teresowani jechali jednym 
wozem, na żelaznych ko-
łach, do Kobylnicy. Z czasem 
święconka odwiedzała po-
szczególne domy albo wszy-
scy spotykali się w jednym 
domu, gdzie była dzielona 
pomiędzy wszystkich zgro-
madzonych. Pamiętam z tych 
czasów, że takie spotkania 
odbywały się u pani Geni, 
która jedno z pomieszczeń 
w domu udostępniała na za-
jęcia religii, a kiedy przycho-
dziły święta – właśnie tam 
spotykali się mieszkańcy.

To dość wyjątkowa hi-
storia, jeśli spojrzymy na 
to przez pryzmat czasów 

współczesnych.
Mieszkańcy stanowili jed-

ną rodzinę. Ludzie, którzy 
mieli swoje gospodarstwa, 
wzajemnie sobie pomaga-
li – bez względu na to, czy 
były to wykopki, czy żniwa, 
czy święta. Jeden drugiemu 
pomagał. To była wspólnota, 
rodzina. 

Wielu ludzi podkreśla, że 
w tamtych czasach również 
ważne jak święta, był okres 
przygotowań do nich. 

Wszystko zaczynało się 
mniej więcej na tydzień 
przed świętami – najczę-
ściej od świniobicia. Nie było 
domu, w którym gospodarz 
nie przygotowywał pysz-
nych mięs. Były wędzarnie, 
w beczkach przygotowy-
wało się słoninę, kaszankę, 
mięsa pieczone, słoiki, weki. 
Teraz to byłby niecodzienny 
widok. Kiedy gospodarz po-
dawał takie cuda, to w całym 
domostwie czuć było aromat 
i zapach. Zapach świeżego 
chleba był czymś zwyczaj-
nym. Towarzyszył każdym 
świętom. Świętom towa-
rzyszył jednak jeszcze inny 
zwyczaj. Gospodarze za-
wsze starali się, by dom był 
czysty i odświeżony. Kiedy 
mężczyźni przygotowywali 
wyroby na stół, kobiety ma-
lowały kuchnie, lamperie, 

oczywiście porządkowano 
wszystko. Sprzątało się też 
podwórko i pobliską ulicę. 
Miejscowość piękniała. Przy 
ulicy musiało być wysprzą-
tane, a jeśli dostępne było 
wapno, malowano też kra-
wężniki. Starano się zdążyć 
przed świętami. To było przy-
jemne, każdy coś robił. Widać 
było atmosferę wspólnoty. 
Potem wszyscy z jeszcze 
większą chęcią spotykali się, 
by świętować. 

W tych latach o słodko-
ściach na stołach nikt nie 
marzył.  

O słodyczach, takich jak 
dzisiaj, nikt wówczas na-
wet nie myślał. Ze słodkich 
specjałów, na świątecznych 
stołach, pojawiały się droż-
dżówki i babki. Wypiekane 
oczywiście przez samych nas.

Ludzie przywiązywali 
szczególną wagę do trady-
cji?

Tak, zwłaszcza tych zwią-
zanych z dekorowaniem 
świątecznych pisanek. Do 
malowania jajek wykorzy-
stywano przede wszystkim 
naturalne produkty – buraki, 
zboże, gencjana. Zdarzało 
się czasem, że dostępne były 
farby, którymi malowano 
jajka. Jednak po takie rze-
czy trzeba było jeździć aż 
do Słupska. Zdecydowanej 

większości wystarczały jed-
nak barwniki pochodzenia 
naturalnego. 

Co znajdowało się w ko-
szyku wielkanocnym?

Najczęściej krążek kiełba-
sy, jajka malowane – i bu-
rakiem, i jęczmieniem zie-
lonym, i gencjanom. Całość 
przystrojona najczęściej 
bukszpanem.

A palmy?
Były palmy. Najczęściej wy-

konywane z zebranej trzciny, 
gałązki bazi, przystrojone 
kwiatami. Samemu się je wy-
konywało. Nie było żadnych 
palem do kupienia. 

Pamięta pani poniedzia-
łek wielkanocny i obyczaje 
z nim związane?

Kobiety rzeczywiście 
musiały się ukrywać przed 
chłopakami, jeśli nie chcia-
ły zostać oblane wodą. To 
wszystko miało jednak for-
mę zabawy, szczególnie dla 
osób, które miały po kilka-
naście lat. W stawie nieopo-
dal, co niektóre dziewczyny 
musiały swoją głowę wtulić 
w tę wodę. To było związa-
ne z przesądem, mówiącym 
o tym, że która najbardziej 
będzie zmoczona, najszyb-
ciej wyjdzie za mąż. Wiele 
kobiet w to wierzyło. 

Rozmawiał 
Karol Kotusiewicz

Wielkanoc to wyjątkowy czas dla chrześcijan
Wielkanoc. Właściwie co to za święta? Czemu służą? Dlaczego w kalendarzu świąt kościelnych są aż tak podkreślane? Święta Wielkanocne, 
do których przygotowujemy się przez okres Wielkiego Postu i całe Triduum Paschalne, ukazują pełnię zbawiennej miłości Boga do ludzi, płyną-
cej z Chrystusowego Krzyża – podkreśla ks. Wojciech Mielewczyk z parafii pw. Najświętszego Serca Pana Jezusa w Kobylnicy. 

Które święta ksiądz ceni 
bardziej – Wielkanoc czy 
Boże Narodzenie?

Ks. Wojciech Mielew-
czyk: Dla nas chrześcijan 
pierwsze i drugie Święto 
jest szczególne i wyjątko-
we. Jednak Święta Wielka-
nocne, do których przygo-
towujemy się przez okres 
Wielkiego Postu i całe Tri-
duum Paschalne, ukazują 
pełnię zbawiennej miłości 
Boga do ludzi, płynącej 
z Chrystusowego Krzyża.

Nie dziwi księdza fakt, 
że z uwagi na wiele czyn-
ników, grudniowe święta 
są bardziej wyczekiwane 
przez ludzi? 

Święta Bożego Naro-
dzenia, myślę że każdy to 
przyzna, niosą z sobą wie-
le ciepła, radości, pokoju 
i miłości. Co sprawia, że lu-
dzie otwierają się na siebie 
nawzajem oraz na biedę 
i potrzeby bliźnich. W cen-
trum tych Świąt jest Święta 
Rodzina, która dla nas jest 
wzorem życia rodzinnego 

i zaufania Bożej Opatrzno-
ści. Te radosne Święta wy-
czekiwane są  przez ludzi, 
ponieważ na świat przy-
chodzi Życie. Natomiast 
głębię wcielenia Syna Bo-
żego przeżywamy w tajem-
nicy Świąt Wielkanocnych. 

Wiele mówi się o tym, 
jak powinniśmy przygoto-
wywać się do przeżywania 
świąt. Jakie są najważ-
niejsze różnice pomiędzy 
grudniowymi a kwietnio-
wymi świętami?

Do jednych i drugich 
Świąt przygotowuje-
my się przez uczestni-
czenie w rekolekcjach, 
przez oczyszczenie serca 
w Sakramencie Spowiedzi 
Świętej a także uczynki 
miłosierdzia. Szczególną 
różnicą przygotowania do 
obu Świąt jest charakter 
jaki im towarzyszy. Mia-
nowicie czas Adwentu jest 
okresem radości z oczeki-
wania na narodziny Zba-
wiciela. Natomiast Wielki 
Post wprowadza nas w ta-

jemnice cierpienia, ofiary 
i umartwienia. W tym okre-
sie szczególnie zaproszeni 
jesteśmy do pogłębienia 
naszych relacji z Bogiem 
i bliźnimi poprzez gorliwą 
modlitwę, post i jałmużnę.

Który dzień – z punktu 
widzenia Kościoła – jest 
najważniejszy w tych 
świętach?

Dla mnie jako kapłana 
najważniejszym dniem 
jest Wielki Czwartek. Gdyż 
podczas Ostatniej Wie-
czerzy Pan Jezus ustano-
wił Sakrament Eucharystii 
i Kapłaństwa. Natomiast li-
turgia całego Triduum Pas-
chalnego zawiera w sobie 
dzieło zbawienia dokona-
nego w Jezusie Chrystusie 
przez Jego mękę, śmierć 
i zmartwychwstanie. Jego 
zwycięstwo nad śmiercią, 
piekłem i szatanem. Jak 
mówił święty Paweł Apo-
stoł: „Próżna byłaby nasza 
wiara, gdyby Jezus nie 
zmartwychwstał”. Dlatego 
tajemnica zmartwychwsta-

nia Jezusa, którą celebru-
jemy w liturgii paschalnej 
Wielkiej Soboty, jest naj-
ważniejszym dniem dla 
każdego wyznawcy Chry-
stusa.    

To teraz chciałbym za-
pytać o jeszcze inną rzecz. 
W marcu minął rok, od 
czasu kiedy w Kobylnicy 
otwarto Oratorium? Jak 
się miewa to miejsce?

To prawda, za nami 
pierwszy rok działalno-
ści naszego Oratorium 
pw. Świętego Jana Bosko 
w Kobylnicy. Od samego 
początku zainteresowanie 
tym miejscem i prowadzo-
nymi zajęciami jest napa-
wające radością. Udało 
nam się przeprowadzić 
półkolonie letnie, jasełka 
bożonarodzeniowe, wy-
cieczki i obóz zimowy dla 
licznej grupy dzieci i mło-
dzieży.

Czy młodzież często od-
wiedza placówkę?

Zajęcia w oratorium od-

bywają się od poniedział-
ku do piątku. Codziennie 
przychodzi grupa dzieci 
i młodzieży, aby spędzić 
twórczo swój wolny czas 
wśród przyjaznych im ró-
wieśników oraz księży 
i animatorów.

Jakie propozycje czeka-
ją tu na młodych ludzi?

Wśród różnorodnych 
propozycji mogę wymie-
nić między innymi zajęcia 
sportowe, kulinarne, arty-
styczne i teatralne, zajęcia 
plastyczne, gimnastykę 
korekcyjną, naukę języka 
angielskiego, naukę gry 
na różnych instrumentach 
oraz gry i zabawy. 

Jakie plany na przy-
szłość?

Przed nami w najbliższym 
czasie wyjazd z młodzieżą 
na XXVI Święto Domini-
ka Savio do Bydgoszczy. 
W okresie wiosenno letnim 
planujemy wycieczki rowe-
rowe, pikniki, gry tereno-
we, spotkania z ciekawymi 
osobami i zwiedzanie peł-

nych uroku miejsc w Gmi-
nie Kobylnica. Natomiast 
w lipcu zaplanowaliśmy 
dwa turnusy półkolonii let-
nich dla dzieci i młodzieży. 
Korzystając z okazji chciał-
bym gorąco podziękować 
wszystkim animatorom, 
którzy z wielkim zaanga-
żowaniem poświęcają swój 
cenny czas na prowadze-
nie zajęć w naszym Ora-
torium. Serdecznie dzię-
kuję rodzicom za zaufanie 
i wspólne budowanie ra-
dosnej atmosfery naszego 
dzieła młodzieżowego. Po-
dziękowania kieruję rów-
nież do cudownych dzieci 
i młodzieży, bez których 
nie mogłoby istnieć to sa-
lezjańskie dzieło. Życzę 
Wszystkim Błogosławio-
nych Świąt Zmartwych-
wstania Pańskiego. Pokoju 
serca i opieki Matki Bożej.

Rozmawiał 
Karol Kotusiewicz
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W ruch poszły pędzle, farby, worki na śmieci i narzę-
dzia ogrodnicze. Wszystko po to, by dać dowód troski 
o swoje najbliższe otoczenie. 

Zaczęło się od pomysłu pracowników Gminne-
go Centrum Kultury i Promocji oraz Centrum Usług 
Wspólnych w Kobylnicy, którzy w ten sposób zamie-
rzali zachęcić lokalną społeczność do dbania o najbliż-
sze otoczenie, ale też zaproponować nietypową formę 
spędzenia wolnego czasu. Chodziło także o promocję 
postaw proekologicznych oraz integrację mieszkań-
ców. 

Od wczesnych godzin popołudniowych kilkuosobo-
we grupy ruszyły w teren, by wspólnymi siłami przy-
wrócić skwerom, ulicom, chodnikom i parkom dawny 
blask po okresie jesienno-zimowym. Wśród uczestni-
ków można było zobaczyć osoby w różnym wieku, ale 
pełne zapału i energii. 

Drobne prace mieszkańcy wykonywali z dużym za-
angażowaniem, wykorzystując czas również na roz-
mowy i żarty.  Miejscowości są posprzątane, a miesz-
kańcy zadowoleni. Udział w całej akcji zakończyli 
wspólnym grillowaniem. 

W czynie 
społecznym!

Płaszewo

Widzino

Lulemino

Kuleszewo

Runowo 
Sławieńskie

Sierakowo

Łosino Zębowo

Wrząca Bolesławice
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Kczewo

Kwakowo

Runowo
Sycewice

Ścięgnica
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Na terenie gminy Kobyl-
nica komunikację zbiorową 
realizuje kilka podmiotów. Są 
to zarówno podmioty będące 
własnością samorządów tak 
jak należące do samorządu 
powiatowego Przedsiębior-
stwo Komunikacji Samocho-
dowej Słupsk S.A.  czy należą-
cy do gminy miejskiej Miejski 
Zakład Komunikacyjny sp. 
z o.o. oraz podmioty mające 
prywatnych właścicieli.

Gmina Kobylnica położona 
w widłach szlaków komuni-
kacyjnych prowadzących do 
Słupska z zachodu tj. droga 
krajowa nr 6 z Koszalina oraz 
z południa tj. droga krajowa 
nr 21 prowadząca z Miast-
ka. Drogi te stanowią ważne 
szlaki komunikacyjne dla Po-
morza środkowego i tworzą 
szkielet komunikacyjny dla 
gminy. Mieszkańcy miejsco-
wości położonych bezpo-
średnio przy tych drogach 
mają ułatwiony dostęp za-
równo do usług gminnych jak 
i do stolicy powiatu. 

- Zupełnie inaczej przed-
stawia się sprawa miejscowo-
ści oddalonych od głównych 
dróg, położonych „daleko 
od szosy”. Mieszkańcy takich 
miejscowości jak Ścięgnica, 
Bzowo, Kczewo, Lubuń czy 

Żelkówko podlegają wyklu-
czeniu komunikacyjnemu. 
Podobnemu wykluczeniu 
podlegają mieszkańcy Słono-
wic oraz Wrzącej z  powodu 
przedłużającego się remontu 
linii kolejowej Słupsk – Miast-
ko – mówi Krzysztof Bedka, 
zastępca Wójta Gminy Kobyl-
nica. 

Problem mieszkańców 
takich miejscowości zauwa-
żył również rząd obiecując 
przeznaczenie środków na 
reaktywację komunikacji au-
tobusowej na obszarach wiej-
skich. Rządowy program pod 
roboczą nazwą „Nowoczesna 
gmina” przewiduje skierowa-
nie środków dla gmin na od-
budowę połączeń autobuso-
wych. W projekcie przewiduje 
się, że od 2022 roku powsta-
nie system transportu zbioro-
wego o charakterze użytecz-
ności publicznej. Służyć temu 
mają zmiany w ustawie o pu-
blicznym transporcie zbioro-
wym oraz niektórych innych 
ustaw oraz utworzenie Fun-
duszu rozwoju przewozów 
autobusowych o charakte-
rze użyteczności publicznej, 
którego celem będzie dofi-
nansowanie realizowanych 
przez samorządy przewozów 
autobusowych o takim cha-

rakterze. W okresie przejścio-
wym tj. w  latach 2019-2021 
rząd zamierza pomóc w do-
finansowaniu deficytowych 
linii. Dofinansowanie będzie 
przekazywane samorządom 
przez wojewodów na pod-
stawie stosownych umów. 
Warunkiem otrzymania do-
płaty będzie sfinansowanie 
przez samorządy co najmniej 
30% kwoty deficytu linii 
autobusowej. Maksymalny 
limit wydatków z budżetu 
państwa przeznaczonych 
na dofinansowanie fundu-
szu rozwoju przewozów au-
tobusowych szacuje się na 
800 milinów złotych rocznie. 
Realnie oznacza to dopłatę 
w wysokości ok. 0,80 złotych 
do 1 km w sytuacji gdy cena 
przejazdu w zależności od 
przedsiębiorstwa wynosi od 
5 do 6 złotych.

- Jednak rozwiązania te są 
śpiewem przyszłości, a połą-
czenia pozwalające na dojazd 
do lekarza, urzędu czy szkoły 
niezbędne są tu i teraz. Próba 
systemowego rozwiązania 
nie powinna nam przesła-
niać faktu, że przedsiębior-
stwa wykonujące przewozy 
na liniach z niską frekwencją 
mogą nie przeżyć do czasu 
budowy nowego systemu 

transportowego na obsza-
rach wiejskich – twierdzi Bed-
ka. 

Jego reaktywacja wyma-
gałaby dużego nakładu sił 
i środków. I bynajmniej nie 
chodzi tylko o odtworzenie 
taboru i dostosowanie jego 
wielkości do realnego za-
potrzebowania ale również 
o przekonanie klientów, że 
autobus jest punktualnym 
i pewnym środkiem transpor-
tu. Przekonanie ich, ze trans-
port publiczny jest godny 
zaufania. 

Nie jest tajemnicą, że więk-
szość przedsiębiorstw wyko-
nujące przewozy osobowe 
na terenach wiejskich funk-
cjonuje niejako z rozpędu, 
a ich sytuacja ekonomiczna 
jest tragiczna. Sytuacja taka 
nie zawsze spowodowana 
jest błędami w zarządzaniu.  
Gminy miejskie zarządzają-
ce komunikacją zbiorową na 
swoim terenie dawno doszły 
do wniosku, że chcąc otrzy-
mać usługę na odpowiednim 
poziomie należy do niej do-
płacić.   

- Gmina Kobylnica została 
poinformowana przez PKS 
SA w Słupsku że z powodu 
deficytu, kursy na linii ze 
Słupska do  Sławna przez 

Ścięgnicę (oraz ze Sławna do 
Słupska przez Ścięgnicę) zo-
stanie zawieszona. Niewiel-
kie wypełnienie autobusów 
powoduje, że eksploatacja 
tej linii jest nieopłacalna. In-
terwencja Wójta w Starostwie 
Powiatowym pozwoliła na 
odroczenie wyroku jednak go 
nie anulowała. Spółka przed-
stawiła dane dotyczące ilości 
pasażerów oraz wyliczenia 
kosztów jakie ponosi obsłu-
gując tę linię. Ilość pasażerów 
przewożonych każdego dnia 
jest dość niska. Zwiększenie 
ilości pasażerów, przy czym 
nie chodzi o pasażerów oka-
zjonalnych, ale tych posia-
dających bilety miesięczne, 
pozwoliłaby na zmniejszenie 
deficytu i lepszą podstawę do 
negocjacji z przewoźnikiem. 
Dlatego zachęcamy miesz-
kańców gminy do korzysta-
nia z komunikacji zbiorowej 
– podkreśla zastępca wójta. 

PKS SA przedstawił kilka 
wariantów rozwiązania pro-
blemu, jednak wszystkie wy-
magają większego lub mniej-
szego dofinansowania z już 
i tak napiętego budżetu Gmi-
ny. Aktualnie jako optymalny 
rozpatrywany jest wariant 
pozwalający na utrzymanie 
kursów pozwalających na po-

ranny dojazd do pracy i szkoły 
w Słupsku oraz popołudnio-
wy powrót do domu. 

Osobna umowa pomię-
dzy PKS Słupsk SA a Gminą 
Sławno, pozwoliła ze wzglę-
du na potrzeby mieszkańców 
tej gminy na pozostawienie 
jednego połączenia na linii 
Słupsk – Sławno przez Wrzą-
cą (Ścięgnicę, Tychowo) oraz 
uruchomienie przewozów na 
trasie Sławno – Tychowo – 
Sławno. 

Stan taki potrwa do końca 
czerwca br. Od lipca do koń-
ca sierpnia zostanie wpro-
wadzony wakacyjny rozkład 
jazdy i częściowo zostaną za-
wieszone kursy szkolne, gdyż 
uczniowie w tym okresie 
korzystają z kursów autobu-
sowych w innych godzinach 
dojeżdżając np. do pracy.

Natomiast od września, 
biorc pod uwagę większą 
ilość uczniów dojeżdżają-
cych do szkól ponadpodsta-
wowych i  w związku z tym 
zwiększone potrzeby prze-
wozowe, Gmina podejmuje 
działania pozwalające na 
efektywne wykorzystanie 
możliwości transportowych 
zgodnie z potrzebami pasa-
żerów.

Brutalna ekonomia a potrzeby mieszkańców. 
Kręta droga zbiorowej komunikacji
Wszyscy przemieszczamy się załatwiając swoje sprawy. Zwykle potrzebujemy przejechać z punktu A do punktu B szybko, tanio i bezpiecznie. 
By się przemieścić zwykle wsiadamy do własnego samochodu lub korzystamy z komunikacji zbiorowej. 

Świetlice wiejskie to przede 
wszystkim miejsca spotkań
Świetlice wiejskie, w których aktywną działalność prowadzi Gminne Cen-
trum Kultury i Promocji, funkcjonują w 13 miejscowościach. Dzięki staraniom 
samorządu w systematyczne polepszanie ich wyglądu oraz funkcjonalności, 
przeżywają swój renesans. Na nowo stają się miejscem, w którym mieszkańcy 
mogą nie tylko ciekawie spędzać wolny czas, rozwijać swoje zainteresowa-
nia, ale przede wszystkim integrować się i działać w partnerstwie. 

Świetlice wiejskie funkcjonu-
ją niemal przez cały rok i starają 
się zorganizować czas wolny 
dzieciom, młodzieży oraz tym 
starszym mieszkańcom wsi. Są 
miejscem nauki i zabawy, prze-
strzenią integrującą lokalną spo-
łeczność. 

Właśnie takim działaniom 
przyświecała idea budowy i uno-
wocześniania świetlic wiejskich. 
Jednak zmiany, które zaszły na 
tych obiektach wywołały także 
dużo większe zainteresowanie 
wynajmem obiektów przez oso-
by chcące zorganizować w nich 
uroczystości o charakterze ro-
dzinny – głównie urodziny, imie-
niny, a nawet wesela. O ile samo 
zjawisko jest dowodem tego, że 

w wielu przypadkach te miejsca 
mogą śmiało konkurować pod 
względem estetyki i funkcjonal-
ności z renomowanymi lokalami 
gastronomicznymi, o tyle orga-
nizacja takich wydarzeń zaburza 
nieco ideę, która przyświecała 
budowie tych obiektów.

Świetlice wiejskie projekto-
wane i budowane były z myślą 
o jednoczesnej obecności w niej 
określonej liczby osób. Tym-
czasem niemal każda impreza 
związana z urodzinami czy we-
selem gromadzi kilkadziesiąt 
osób. Zabawa tak licznej gru-
py osób w jednej chwili może 
mieć w perspektywie dłuższego 
okresu wpływ na stan całego 
obiektu. Zastrzeżenia budzi też 

kwestia utrzymania czystości po 
oddaniu przez najemców kon-
kretnej sali. Instruktorzy, którzy 
od poniedziałku rozpoczynają 
pracę w tych miejscach, często 
poświęcać kilka godzin na po-
rządkowanie wnętrza po hucz-
nych imprezach. 

Pamiętajmy zatem, że efekty 
odnowienia świetlic powinny 
służyć nam wszystkim. Nie nad-
używajmy jednak obiektów, 
które od początku istnienia peł-
niły rolę miejsc spotkań lokalnej 
społeczności a nie areny cało-
nocnych imprez. 

Dbajmy wspólnie o dobra, 
z których korzystamy. Pamiętaj-
my, że ze świetlic wiejskich będą 
korzystać następne pokolenia. 

Płatności kartą i telefonem 
w GCKiP w Kobylnicy
Od marca 2019 r. stanowisko kasowe w Gminnym Centrum Kultury 
i Promocji w Kobylnicy wyposażone jest w terminal służący do obsługi 
płatności mobilnej (BLIK) oraz kart płatniczych. 

Terminale są przeznaczone tylko i wyłącz-
nie do realizacji płatności, takich jak zakup 
biletów na wydarzenie, uregulowanie opłat 
za zajęcia organizowane w placówce czy 
wynajem świetlic wiejskich. 

Terminal akceptuje płatności z wykorzy-
staniem kart płatniczych krajowych oraz 
zagranicznych. Urządzenie pozwala także 

na dokonywanie płatności mobilnych BLIK 
w technologii tradycyjnej (stykowej) oraz 
zbliżeniowej. Płacący nie ponosi przy tym 
żadnych kosztów związanych z korzysta-
niem z terminala.

Oprócz płatności dokonywanych przy 
użyciu terminala, nadal możliwe jest doko-
nywanie płatności w formie gotówkowej. 
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Seniorom na Wielkanoc. Dla 31 
osób te święta upłyną inaczej
We wtorek, 2 kwietnia br. zakończyła się akcja charytatywna „Seniorom 
na Wielkanoc”. Tym razem do działań włączyli się niemal wszyscy ucznio-
wie ze Szkoły Podstawowej im. Kornela Makuszyńskiego w Kobylnicy. 

Każda klasa pod okiem wychowawcy 
przygotowała paczkę dla seniora, w któ-
rej znalazły się takie artykuły jak: mąka, 
cukier, ryż, makaron, konserwy, kremy, 
proszki, pasty do zębów itp. Dodatko-
wo wolontariusze klubu „Kornelowskie 
Słońce” wraz z opiekunem Weroniką 
Kwaśniewską zorganizowali na terenie 
szkoły kiermasz ciast. 

Zebrali w sumie 278 złotych, by w ten 
sposób wzbogacić paczki o artykuły 
spożywcze, jak wędlina i ser. 

O profilaktyce raka piersi  
w czasie specjalnych prelekcji

Szkolenie finansowane jest ze środków Unii Europejskiej, dzięki czemu jest ono bezpłatne. 
W czasie spotkań omówiono kwestie związane z profilaktyką zdrowotną, czynnikami zwięk-

szającymi ryzyko wystąpienia raka piersi, sposób prowadzenia badań i zalety cyklicznie pro-
wadzonych mammografii.  

Droga w kierunku stacji zmienia swoje oblicze
W kwietniu wykonany został kolejny od-

cinek drogi prowadzącej od Zagórek w kie-
runku stacji kolejowej we Wrzącej.

Budowa ponad 80 – metrowego od-
cinka stanowi kontynuację działań, które 
rozpoczęto przed dwoma laty. Docelowo 
cała trasa prowadząca od miejscowości 
w kierunku dworca ma być pokryta nową 
nawierzchnią. Podobne prace mieszkańcy 
mogli obserwować m.in. we wrześniu ubie-
głego roku.

Położenie nowej nawierzchni na odcinku 
80 metrów kosztowało ok. 25 tysięcy zło-
tych. Prace realizowane były ze środków 
Centrum Usług Wspólnych przy udziale 
funduszu sołeckiego sołectwa Zagórki.  

 W SKRÓCIE

Po wiedzę nad morze
Jak lepiej i skuteczniej wykorzystywać fundusz sołecki? W jaki sposób 
gospodarować środkami? Na co zwracać uwagę przy wydatkowaniu 
pieniędzy? Odpowiedzi na te pytania padły w czasie szkolenia, w któ-
rym uczestniczyli sołtysi z Gminy Kobylnica.

Szkolenie pt. „Fundusz 
sołecki – narzędziem bez-
pośredniej realizacji zadań 
przez sołectwa” poprowadził 
trener dr Ryszard Jurkowski 
z Fundacji Rozwoju Demo-
kracji Lokalnej w Gdańsku. 
W szkoleniu uczestniczyło 

20 sołtysów, w tym 10 nowo 
wybranych. 

W sobotę, przed szkole-
niem, odbyło się posiedze-
nie Stowarzyszenia Sołtysów 
Gminy Kobylnica, na którym 
wybrano nowe   władze oraz 
wprowadzono zmiany do 

Statutu. Później wszyscy 
zwiedzali gminę Mielno, dys-
kutując przy tym z lokalnym 
władzami o sprawach doty-
czących samorządu, inwe-
stycji, turystyki i funkcjono-
wania sołectw. 

W sumie pracownicy Ośrodka Pomocy Społecz-
nej w Kobylnicy odebrali 31 paczek ze szkoły 
i wytypowali potrzebujące osoby, które zosta-
ną nimi obdarowane. 

W sześciu miejscowościach na terenie Gminy Kobylnica odbyły się 
spotkania edukacyjno – informacyjne dotyczące profilaktyki raka 
piersi dla kobiet. Prelekcje w Sierakowie, Łosinie, Bolesławicach, 
Widzinie, Kobylnicy i Sycewicach zorganizowano w ramach projektu 
"Moja mammografia - idę bo warto żyć". 

Jedno ze spotkań dotyczących profilaktyki raka piersi zorganizowano w Widzinie. W miejsco-
wej świetlicy pojawiła się spora grupa osób.

Informowali o nowych pomysłach rządu
2 kwietnia br. pracownicy Pomorskiego Urzędu Wojewódzkiego w Gdańsku 
przyjechali do Kobylnicy w związku z promocją programu „Nowej Piątki”. 
Specjalny punkt informacyjny działał przez kilka godzin na placu przy szkole 
w Kobylnicy. 
Program promocji „Nowej Piątki“ realizowany będzie do 30 kwietnia 2019 r. 
W tym czasie do każdej z gmin w województwie dotrą przedstawiciele woje-
wody pomorskiego promujący przedmiotowe Programy.
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Młodzież popisywała się wiedzą o pożarnictwie
2 kwietnia 2019r. w Komendzie Miejskiej Państwowej Straży Pożarnej w Słupsku odbyły się powia-
towe eliminacje Ogólnopolskiego Turnieju Wiedzy Pożarniczej "Młodzież Zapobiega Pożarom". 
Gminę Kobylnica reprezentowało troje zawodników.

Naszą gminę reprezentowali:
I grupa wiekowa, klasy IV-VI:
Franciszek Wawrykiewicz ze 

Szkoły Podstawowej w Kobylni-
cy, który zajął IV miejsce w elimi-
nacjach powiatowych; 

II grupa wiekowa, klasy VII-
-VIII i klasy gimnazjalne:

Maciej Kowalczyk ze Szkoły 
Podstawowej w Kobylnicy, który 
zajął III miejsce w eliminacjach 
powiatowych; 

III grupa wiekowa, klasy po-
nadgimnazjalne:

Katarzyna Piotrowska, dh OSP 
Lubuń, która zajęła IV miejsce 
w eliminacjach powiatowych

Zadaniem uczestników turnie-
ju było rozwiązanie testu złożo-
nego z 40 pytań oraz odpowiedź 

ustna. Wszyscy uczestnicy zostali 
uhonorowani okolicznościowy-
mi dyplomami, a najlepsi otrzy-
mali nagrody rzeczowe. Obec-
ny na uroczystości Komendant 
Gminny OSP Gminy Kobylnica 
dh Robert Smysło pogratulował 
naszym reprezentantom bardzo 
dobrego wyniku w turnieju.

Uczestników turnieju powia-
towego wyłoniły zmagania na 
szczeblu gminnym. W przypadku 
Gminy Kobylnica odbyły się one 
21 marca. Wówczas uczniowie 
przez 40 minut rozwiązywali test 
wyboru, który sprawdzał ich wie-
dzę z zakresu m.in. zasad prze-
ciwpożarowych i procedur po-
stępowania na wypadek pożaru, 
wyposażenia technicznego czy 
obowiązujących norm prawnych. 

Biuro Programu „Niepod-
legła” wraz z Komendantem 
Głównym Policji zapraszają 
do udziału w konkursie lite-
rackim na opowiadanie kry-
minalne lub sensacyjne „Stu-
lecie polskiego kryminału”. 
Ze względu na setną roczni-
cę powstania Policji i polskiej 
kryminalistyki, prace kon-
kursowe powinny zawierać 
mocno rozbudowany motyw 
policyjny. 

Organizatorzy przewidzieli 
nagrody pieniężne w każdej 
z trzech kategorii konkurso-
wych: kryminał sto lat temu, 
kryminał dzisiaj i kryminał za 
sto lat. Zwycięzcy otrzymają 
2 000 zł za pierwsze miejsce, 
1  500 zł za drugie miejsce, 

1 000 zł za trzecie miejsce. 
Najlepsze prace zostaną 

opublikowane w antologii 
pokonkursowej. Niewyklu-
czone są także nagrody do-
datkowe, nieujęte w regula-
minie. 

Konkurs jest przeznaczo-
ny dla osób od 16 roku ży-
cia, a prace należy przesyłać 
do 15 czerwca 2019 roku na 
adres konkurs@niepodlegla.
gov.pl. 

Szczegółowe informacje 
na temat zasad uczestnictwa 
w konkursie można znaleźć 
na stronie https://niepod-
legla.gov.pl/aktualnosci/
konkurs-na-opowiadanie-
s t u l e c i e - p o l s k i e g o -
kryminalu/.

Poznaliśmy autorów najlepszych prac na-
desłanych na Kalendarzowy Konkurs Pla-
styczny pn. „Kartka od strażaków”.

Konkurs plastyczny organizowany na szczeblu gmin-
nym i ogólnopolskim. W konkursie mogli brać ucznio-
wie klas I-VI szkoły podstawowej. 
Laureatami konkursu na szczeblu gminnym zostali:
I miejsce zajęła:
Julia Szafrański – Szkoła Podstawowa w Kobylnicy 
II miejsce egzekwo zajęły:
Dominika Rosłan – Szkoła Podstawowa w Kobylnicy 
Agata Ujma – Szkoła Podstawowa w Kobylnicy 
III miejsce zajął: 
Szymon Jaśkiewicz – Szkoła Podstawowa w Kwakowie
Komisja konkursowa wyróżniła 3 prace plastyczne, 
których autorami byli:
Fabian Gadomski – Szkoła Podstawowa w Słonowicach
Michał Kontowicz – Szkoła Podstawowa w Kwakowie
Lena Wojtaszek – Szkoła Podstawowa w Kobylnicy

Prace nagrodzonych i wyróżnionych osób zostaną wy-
słane do Komendy Głównej Państwowej Straży Pożarnej 
w Warszawie i wezmą udział w konkursie na szczeblu 
ogólnopolskim.

Konkurs literacki z okazji 
stulecia polskiej Policji

Podczas posiedzenia poru-
szono wiele bardzo ważnych 
spraw związanych z działal-
nością 6 jednostek Ochotni-
czych Straży Pożarnych z te-
renu Gminy Kobylnica, m.in.:

1. Podsumowanie kampa-
nii sprawozdawczej w jed-
nostkach OSP za rok 2018;

2. Omówienie realizacji 
i przebiegu gminnych i po-

wiatowych zawodów spor-
towo – pożarniczych, które 
odbędą się w Kwakowie;

3. Przekazanie informacji 
o zasadach realizacji dopłat 
do umundurowania przez 
zarząd oddziału wojewódz-
kiego ZOSP RP województwa 
pomorskiego;

4. Omówienie statystyki 
udziału poszczególnych jed-

nostek w działaniach ratow-
niczych w roku 2018;

W dalszej części zebrania 
zarząd dyskutował na temat 
eliminacji Ogólnopolskiego 
Turnieju Wiedzy Pożarniczej.

W zebraniu udział wzięli: 
Robert Smysło - Komendant 
Gminny OSP, Monika Koszał-
ka - Sekretarz ZOG ZOSP RP, 
Janusz Puć - Naczelnik OSP 

Wrząca, Krzysztof Woźniak – 
Naczelnik OSP Sycewice; Szy-
mon Kłak – Prezes OSP Siera-
kowo, Arkadiusz Wontorczyk 
– Naczelnik OSP Kruszyna, 
Adam Tates – Prezes OSP 
Lulemino, Andrzej Wojtaszek 
- Prezes OSP Lubuń, Marek 
Olech - Naczelnik OSP Lubuń, 
Grzegorz Jopek - Kronikarz.

Zarząd OSP podsumował 
i kreślił plany na przyszłość
4 kwietnia 2019r. w Urzędzie Gminy Kobylnica odbyło się Posiedzenie Zarządu Oddziału 
Gminnego ZOSP RP w Kobylnicy. Otwarcia posiedzenia i powitania przybyłych członków 
ZOG ZOSP RP w Kobylnicy dokonał Komendant Gminny OSP dh Robert Smysło. 

Dzięki uprzejmo-
ści Firmy „Adkonis” 
w bibliotece pojawiły 
się dwie urocze panie, 
które opowiedziały 
młodemu pokoleniu 
o działalności przed-
siębiorstwa, a więc 
hodowli drobiu i po-
zyskiwaniu jaj. Wykład 
został wzbogacony 
o prezentację multi-
medialną, która bardzo 
zainteresowała dzie-
ci. Podziękowały one 
pięknie gościom za 
spotkanie, które oka-
zało się być nie tylko 
pouczające,ale i za-
bawne.

O kurczaczkach, jajkach… i nie tylko 
Myśli wszystkich krążą w okresie przedświątecznym wokół pisanek. Dlatego też Gminna 
Biblioteka Publiczna w Kobylnicy Filia w Kwakowie postanowiła przybliżyć swoim czytelni-
kom, uczniom klasy II i III, jak właściwie powstaje jajko. 
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Kobylnica znów stała się 
regionalną stolicą śmiechu

W trakcie imprezy zorga-
nizowanej 2 kwietnia 2019r. 
publiczność mogła obej-
rzeć trzynaście występów. 
Oprócz dzieci i młodzieży, 
w Przeglądzie wystartowa-
ły również grupy złożone 
z osób dorosłych. Bez wzglę-
du na wiek wszyscy starali 
się w jak najbardziej wyszu-
kany i nietypowy sposób 
rozbawić widownię i zyskać 
aprobatę jurorów. 

Tematami podejmowa-
nymi w trakcie swoich wy-
stępów wielokrotnie zaska-
kiwali, czasem zmuszali do 
refleksji, pokazując, że o po-
ważnych sprawach i proble-

mach, często można mówić 
w żartobliwy sposób. To 
właśnie pomysłowość, umie-
jętności artystyczne i dobór 
repertuaru miały wpływ na 
końcową ocenę jurorów.

Jury pod przewodnic-
twem Urszuli Szydlik-Zie-
lonki przyznało następujące 
nagrody i wyróżnienia:

kategoria dzieci: I miejsce 
Horrorek z Kobylnicy, II miej-
sca nie przyznano, III miej-
sce ex aequo U Drzwi Teatru 
i Szpilka z Miastka, wyróż-
nienie Na Wspak Terabak ze 
Smołdzina; 

kategoria młodzieżowa: 
I miejsce Palmada ze Słup-

ska, II miejsce Kurtynka ze 
Słonowic, III miejsca nie 
przyznano, wyróżnienie ex 
aequo Daleko od Celu ze 
Słupska, Szpilka z Miastka, 
Bez Nazwy ze Słupska; 

kategoria dorosłych: 
I miejsce Grupa Teatral-
na z Kobylnicy, II miejsce 
Uśmiechnięty Belfer z Kobyl-
nicy, III miejsce ex aequo Bu-
enos ze Słupska i Epitetem 
po Metaforze z Lubuczewa. 

Wyróżnienia za kreacje 
aktorskie zdobyli: Julia Kupi-
szewska z kabaretu Horrorek 
i Damian Rogala z Buenos.

Już po raz 12. w Gminnym Centrum Kultury i Promocji odbył się 
„Obciach”, czyli Powiatowy Przegląd Kabaretów. 

Wyniki konkursu plastycznego 
„W ZDROWYM CIELE ZDROWY DUCH”

Na konkurs nadesłano 44 prace. Ostatecznie jurorzy postanowili wyróż-
nić następujące prace:

I miejsce – Amelia Szcześ ze świetlicy wiejskiej w Kuleszewie 
II miejsce – Aleksander Przyborek ze świetlicy wiejskiej w Kuleszewie 
III miejsce – Filip Marchewka ze świetlicy wiejskiej w Reblinie
Wyróżnienie: Wojciech Kowalczyk z Kończewa

Gratulujemy i dziękujemy za udział w konkursie!

Gmina Kobylnica oraz Stowarzyszenie Tu-
rystyki Rowerowej „Szprycha” zapraszają na 
pierwszy rajd rowerowy po Gminie Kobylnicy. 

Rozpoczęcie rajdu zaplanowane jest na 28 kwietnia 2019 roku godz. 
10:00, a zakończenie na godz. 16:00. 

Trasa rajdu będzie dostosowana tak, aby każdy mógł ją przejechać; po-
ziom trudności: początkujący. 

Każdy uczestnik zostanie objęty ubezpieczeniem.

W programie zaplanowano: konkurs strzelecki, konkurencje sprawno-
ściowe, biesiadę z poczęstunkie,

Link do zapisów: https://tiny.pl/t7fnw

 W SKRÓCIE

Grupa Teatralna z Kobylnicy zwyciężyła w kategorii dorosłych w tegorocznym „Obciachu”

Przez kilka godzin 
odwiedzający mogli 
oglądać i kupować 
niepowtarzalne pra-
ce podopiecznych 
ZOL o tematyce Świąt 
Wielkanocnych. 

Już wkrótce upięk-
szą one wiele domów 
i świątecznych sto-
łów. 

Pokazali, że potrafią stworzyć 
wyjątkowe ozdoby
10 kwietnia br. we foyer Gminnego Centrum Kultury i Promocji 
w Kobylnicy zorganizowany został wyjątkowy kiermasz. Własno-
ręcznie wykonane świąteczne ozdoby zaprezentowali podopieczni 
Zakładu Opiekuńczo - Leczniczego w Kobylnicy.
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W Reblinie walczyli przy stołach 

W zawodach wystartowało 
piętnastu zawodników, w tym 
cztery zawodniczki. Stawką 
rywalizacji był okazały puchar 
ufundowany przez Centrum 
Usług Wspólnych w Kobylnicy.  
Ostatecznie trafił on w ręce 
Dariusza Lemcio, który w fina-
le pokonał Krzysztofa Lewa-
nowskiego. 

Najważniejsza konfrontacja 
całego turnieju była bardzo 
wyrównana, a obaj zawodnicy 
zaprezentowali spore umiejęt-
ności. Trzecie miejsce w tur-
nieju zajął Jarosław Morawski. 

Głównym celem sporto-
wych zmagań jest populary-
zacja tenisa stołowego wśród 
mieszkańców Reblina i Reblin-

ka oraz integracja lokalnego 
społeczeństwa. Turniej był 
okazją na spędzenie wolnego 
czasu. Sołectwo Reblino bar-
dzo dziękuje organizatorom: 
Gminne Centrum Kultury 
i Promocji oraz Centrum Usług 
Wspólnych w Kobylnicy.

Sporo emocji dostarczył turniej tenisa stołowego, który rozegrano 26 
marca w świetlicy wiejskiej w Reblinie. Najlepszym zawodnikiem oka-
zał się Dariusz Lemcio. 

Dwa złota i srebro kobylnickich 
wojowników w MP Muay Boran

Słupsk był gospodarzem kolejnej edycji 
Mistrzostw Polski Muay Boran Kard Chiek. 
Impreza odbyła się 30 marca w hali spor-
towej przy ulicy Ogrodowej. Przez kilka 
godzin kibice mogli oglądać popisy zawod-
ników rywalizujących w różnych konkuren-
cjach i kategoriach wiekowych. W konku-
rencji Kalaki wystąpili reprezentanci klubu 
Spartans Kobylnica. 

Wyniki poszczególnych zawodników:
Grupa I (6-7Lat) 
I miejsce - Fabian Gawlik
 Grupa II (8-9 Lat) 
I miejsce - Adam Kowgan
Grupa III (10-12Lat)
II miejsce - Przemysław Burza

Zawodników do startu przygotował duet 
trenerski Zygmunt Podgórniak (3-Dan) oraz 
sensei Marcin Gawlik (6-Dan). 

- Podziękowania dla zawodników, że nie 
odpuszczają i idą za ciosem. Zawodnicy 
wcześniej startowali w mistrzostwach w Bo-
bolicach. Sezon jest bardzo długi, więc będą 
mieli niejedną okazję do kolejnych sukce-
sów – przyznaje Marcin Gawlik. Klub z Ko-
bylnicy wystąpił w słupskich zawodach na 
zaproszenie mistrza Adama Kuby Jakubow-
skiego (11 KHAN) z klubu ,,PROTEKTOR’’. Ko-
lejnym sprawdzianem formy kobylnickich 
zawodników będą Mistrzostwa Polski UWK, 
które zostaną rozegrane 13 kwietnia.

Trzy medale wywalczyli zawodnicy klubu Spartans Kobylnica w IV 
Mistrzostwach Polski Muay Boran Kard Chiek, które odbyły się 
w Słupsku. Złote krążki na swoich szyjach zawiesili Fabian Gawlik 
i Adam Kowgan. Srebro wywalczył natomiast Przemysław Burza.

W dniu 16 marca 2019r. odbyły się XX Otwarte Mistrzostwa Grudziądza w Judo 
o „Puchar Prezydenta Miasta Grudziądza”. Startowały zawodniczki i zawodnicy z woje-
wództw: kujawsko-pomorskiego, zachodnio-pomorskiego, pomorskiego i warmińsko-
-mazurskiego.
Uczniowski Klub Sportowy „Orzeł” 
Kończewo reprezentowali:
w kat. dzieci ur. w latach 2010-2011: 
- Tymon Grabowski –33kg-VII m-ce
- Aleksander Przyborek –37kg-II m-ce 
srebrny medal
w kat. dzieci ur. w latach 2008-2009:
- Maciej Jerszyński – 41kg -III m-ce 
brązowy medal
- Gracjan Białas – 55kg –V m-ce 
w kat. dzieci ur. w latach 2006-2007:
- Artur Zaborowski – 55kg- III m-ce 
brązowy medal

Na szczególne wyróżnienie tym 
razem zasłużyli Artur Zaborowski 
oraz Aleksander Przyborek, którzy 
prowadzili zacięte, przemyślane po-
jedynki. Zaangażowanie w treningi 
przyniosło efekty medalowe. Turniej jak co roku zorganizowany był na wysokim pozio-
mie. Walki odbywały się równocześnie na sześciu matach co usprawniło przebieg tur-
nieju. Każdy uczestnik dostał również słodki poczęstunek.

Do startu przygotowała zawodników trener judo mgr Dorota Barcikowska.

Koniec zmagań KLMS. 
Poznaliśmy zwycięzców

W wieńczącym cały cykl turnieju wy-
stąpiły drużyny, które awans uzyskały 
w dwóch poprzednich turniejach elimi-
nacyjnych.

- W roczniku najmłodszym 2009 grano 
systemem gier 1×1. Bardzo dobrze zapre-
zentowały się reprezentantki Piasta. Dru-
gie miejsce zajęła Julia Skorupska, a trze-
cia była Julia Borysiewicz. Cały turniej 
wygrała Alicja Koprowska z SP 8 Słupsk 
– relacjonuje Michał Huzarski, trener 
Uczniowskiego Klubu Sportowego Piast 
Kobylnica.

W finale grały również inne zawodnicz-
ki z Kobylnicy. Szósta była Hania Strugała, 
dwunasta Lena Janik, a piętnasta Maja 
Pruchniewska. W kategorii „dwójek” zwy-
cięstwo przypadło drużynie Czarnych 
Słupsk, a kobylnicki duet w składzie Ja-
dzia Guzewska - Zuzanna Kosińska zajął 
drugie miejsce. Na trzeciej lokacie znala-
zła się reprezentacja SP 8 Słupsk I.

W „dwójkach” grały także inne duety 

kobylnickiego Piasta. Kinga Murawska 
i Nadia Malinowska zajęły siódmą pozy-
cję. Dwie lokaty dalej znalazł się zespół 
złożony z Oli Paruzel i Julii Borysiewicz.

W najstarszej kategorii "3" wygrała 
pierwsza drużyna SPS Lębork, a na dru-
gim stopniu podium stanęły zawodniczki 
Piasta - Kinga Jęchorek, Nikola Łukomska, 
Gabrysia Będzimierowska i Wiktoria Kiziu-
kiewicz. Trzecie miejsce przypadło SP 8 
Słupsk, a na piątym zmagania skończyły 
siostry Ola, Ania i Kasia Próchniak.

W uroczystym zakończeniu III edycji 
KLMS udział wzięli: Wójt Gminy Kobylni-
ca, Pan Leszek Kuliński oraz vice dyrektor 
Szkoły Podstawowej w Kobylnicy Katarzy-
na Butkiewicz.

Organizatorem całego cyklu III Edy-
cji KLMS był Uczniowski Klub Sportowy 
Piast- B Kobylnica, a organizacja całych 
zawodów była możliwa dzięki wsparciu 
Gminy Kobylnica.

7 kwietnia w hali sportowej w Kobylnicy odbył się Turniej Finałowy III 
Edycji Kobylnickiej Ligi Mini Siatkówki dziewcząt. Łącznie ponad 120 
osób toczyło boje w trzech kategoriach wiekowych.

XX Otwarte Mistrzostwa 
Grudziądza w Judo
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Baran 
21.03 – 20.04
Karta Tarota:/ 
Sąd Boży/ w naj-
bliższym czasie 
zakończy się ja-

kiś cykl w Twoim życiu. Zacznie 
się nowe. Lepiej mniej rozmyślaj, 
a więcej rób, wówczas sprawy 
ułożą się łatwiej. Przecież nikt i 
nic Ci nie zagraża, więc odpręż 
się i zacznij pracować z pełnym 
zaangażowaniem. Aby zwięk-
szyć dochody wykorzystuj swo-
je doświadczenia z przeszłości, 
wprowadź trochę urozmaiceń, 
a uzyskasz nowy sposób na za-
rabianie pieniędzy. Maj będzie 
bardzo dobrym czasem dla ro-
dziny. Atmosfera w domu stanie 
się o wiele przyjemniejsza, bo 
domownicy zapałają do Cie-
bie życzliwością. Baranie, jeżeli 
jesteś samotny, rozejrzyj się za 
drugą połówką. Nawet gdyby 
nie była to wielka miłość, będzie 
to bardzo miły, wiosenny flirt. 
Wykrześ z siebie więcej uśmie-
chu na co dzień, a będziesz 
szczęśliwszy. Złota myśl: to bar-
dzo ważne, aby troszczyć się o 
siebie i szukać szczęścia.

Byk 
21.04 – 21.05
Karta Tarota: /
Dziewiątka Bu-
ław/ uważaj, bo w 

twoje życie może się wkraść za-
zdrość. W tym miesiącu powinie-
neś przede wszystkim polegać 
na sobie. Od Twojego wysiłku 
włożonego w pracę, od pomysło-
wości i konsekwentnego działa-
nia zależeć będzie, czy uda Ci się 
wygrać walki, które podejmiesz. 
Rób swoje, myśl racjonalnie, 
bądź profesjonalny. Twoja oso-
bowość wciąż się rozwija, posta-
raj się być bardziej wyrozumiały 
dla samego siebie. Energii Ci 
nie zabraknie, możesz osiągnąć 
wyznaczony cel, a potem oddać 
się swojemu hobby. W spra-
wach materialnych pozytywne 
zmiany, jeżeli nie popełnisz sta-
rych błędów. Jeżeli otrzymasz 
propozycję wyjazdu w celach 
zarobkowych, warto z niej 
skorzystać. Musisz uporządko-
wać zaległe sprawy urzędowe, 
prawne oraz wszystkie rachun-
ki. Postaraj się podejmować ja-
sne i konkretne decyzje, spra-
wy uczuciowe mogą się nieco 
skomplikować. Stań mocno na 
własnych nogach, zajmij się 
sobą, a miłość znajdzie Cię na 
pewno. Złota myśl: puszczając 
wodze własnej kreatywności, 
można dojść do czegoś nie-
zwykłego. 

Bliźnięta 
22.05 – 21.06
Karta Tarota: /
Król Denarów/ 
- uważaj, aby 

zarabianie pieniędzy nie sta-
ło się najważniejszym celem. 
Nadszedł czas na zmiany, być 
może zamkniesz jakiś rozdział 
swojego życia, i zaczniesz nowy 
etap. Możliwe są różne remonty 
lub remanenty w szafach. Urok 
osobisty przyciągnie do Ciebie 
nowych znajomych. Wybierz 
spośród nich osoby urodzone 
w znakach barana i wodnika, te 
przyjaźnie okażą się najbardziej 
trwałe i korzystne. Masz dobry 
czas na parcie do przodu, wytycz 
sobie cel, zacznij działać na wielu 
płaszczyznach. Z finansami bę-
dziesz radzić sobie zupełnie nieźle, 
pod warunkiem, że nie weźmiesz 
i nie udzielisz nikomu żadnych 
pożyczek. W pracy zaakceptuj 
dodatkowe obowiązki, które na 
Ciebie spadną, bo dzięki nim zdo-
będziesz doświadczenie, które 
wykorzystasz w przyszłości. Los 
testuje Twoją wytrzymałość. W 
sprawach sercowych szczęście bę-
dzie Ci sprzyjać, ale koniecznie po-
staraj się o większy luz i poczucie 
humoru. Złota myśl: Dobry nastrój 
jest zaraźliwy. Spójrz na wesołych 
ludzi, a przekonasz się, że mimo 
drobnych wad są warci kochania. 

Rak 
22.06 – 22.07
Karta Tarota: /
Dziewiątka De-
narów/ - Nad-

szedł czas na pogodzenie się 
ze swoim przeznaczeniem. 
W tym pięknym majowym 
czasie poczujesz, że przyby-
wa Ci coraz więcej energii i 
optymizmu. Zrobisz wiosen-
ne porządki nie dasz sobie 
w kaszę dmuchać i pogonisz 
precz tych, co Cię wykorzy-
stują. W domu miła atmosfera, 
ale  sytuacja starszych osób 
w rodzinie wymagać będzie 
zwiększenia opieki nad nimi. 
Nastaw się pozytywnie, nie 
przejmuj się drobiazgami, a 
ze wszystkim doskonale sobie 
poradzisz. W sferze zawodo-
wej perspektywy coraz cie-
kawsze, zaufaj temu, co się po-
jawia. W sprawach sercowych 
czeka Cię prawdziwy zawrót 
głowy z powodu nowej zna-
jomości. Przyszłość ułoży się 
po Twojej myśli. Postaraj się o 
pogodę ducha i dobry humor, 
a to wiele uprości. Złota myśl: 
nie wszystkie piękne chwi-
le da się zaplanować. Często 
przychodzą same. 

Lew 
23.07 – 23.08
Karta Tarota: /
Czwórka dena-
rów/ pojawią 
się możliwości 

zmiany Twojego życia na lep-
sze. Nadszedł właściwy czas na 
wycofanie się z układów, które 
są dla Ciebie kłopotliwe, uda 
Ci się to zrobić nie ponosząc 
żadnych strat. Pewna sprawa z 
przeszłości pozwoli Ci na sku-
teczne działania, które popra-
wią Twoją sytuację materialną. 
Cokolwiek będzie się działo w 
sferze zawodowej zachowaj 
spokój i nie reaguj zbyt emocjo-
nalnie. Pomoże racjonalne my-
ślenie. W sprawach sercowych 
nastąpi ożywienie uczuć i przy-
pływ doskonałego humoru. 
Będziesz mieć wiele okazji do 
zabawy i spotkań towarzyskich. 
Zaistnieje możliwość nawiąza-
nia znajomości z interesującą 
osobą płci przeciwnej, która 
bardzo dobrze rokuje na przy-
szłość. Wszystko, co jest związa-
ne z rodziną i domem toczy się 
w dobrym kierunku. Niektóre 
sprawy lepiej zachowaj w ta-
jemnicy. Złota myśl: Jest wiele 
rzeczy, o których nie trzeba mó-
wić, wystarczy je tylko czynić.

Panna 
24.08 – 23.09
Karta Tarota:/ 
Kochankowie/ 
samotna panna 

ma szansę na poznanie kogoś, 
kto wzbudzi miłosne uniesie-
nia. Wielu osobom możesz się 
przysłużyć pomocą i dobrą 
radą, niczego w zamian nie 
oczekując. Dzięki takim gestom 
poczujesz wzrost energii i opty-
mizmu. W sferze finansowej 
działaj spokojnie i konsekwent-
nie, a to się przełoży na wzrost 
dochodów. Uwierz w swoją 
intuicję. Twoje perspektywy są 
coraz lepsze. W pracy skorzystaj 
z pojawiających się możliwości 
i na nowo zaplanuj swoją karie-
rę zawodową. Szczęśliwe zbiegi 
okoliczności pomogą Ci upo-
rządkować sprawy domowe. W 
miłości odpuść i pozwól spra-
wom dziać się, a wszystko uło-
ży się tak, jak ma być. Przestań 
zamartwiać się o zdrowie swo-
je i członków rodziny, nic się 
złego nie dzieje. Lepiej więcej 
czasu zacznij spędzać na świe-
żym powietrzu to oderwiesz 
się od codziennych problemów 
i możesz odkryć nowe hobby. 
Złota myśl: Miej cierpliwość do 
wszystkiego, zwłaszcza do sie-
bie samej.

Waga 
24.09 – 23.10
Karta Tarota:/ 
Kapłanka/ te-
raz masz dobry 

czas na przyciąganie wszelkie-
go dobra. Dobre wydarzenia, 
dobrych ludzi, dobry los. Nie 
zapominaj o swoich zdolno-
ściach dyplomatycznych o 
sprycie i poczuciu humoru, bo 
możesz je wykorzystywać do 
rozwiązywania pojawiających 
się problemów. Dobra strategia 
może pomóc Ci więcej zyskać, 
niż bezsensowne złoszczenie 
się. Może Ci pomóc zakończyć 
niektóre konflikty i zapomnieć o 
dawnych nieporozumieniach. W 
miłości czekają Cię same dobre 
zmiany, więc postaraj się o wię-
cej luzu i optymizmu. Nie ufaj 
osobom, które będą próbować 
mamić Cię obiecankami bez 
pokrycia. Po 12 maja będziesz 
mieć wielkie powodzenie u 
płci przeciwnej. Może pojawić 
się pokusa, żeby wykorzystać 
nadarzającą się okazję, ale naj-
pierw pomyśl, czy warto, żeby 
później nie żałować. Złota myśl: 
Na wszystko w życiu przycho-
dzi właściwy czas. Nie naciskaj, 
zachowaj spokój, zaczekaj na 
odpowiednią chwilę. 

Skorpion 
24.10 – 22.11
Karta Tarota:/ 
Królowa mieczy/ 
- wkrótce nastąpi 

rozwiązanie trudnej sytuacji, któ-
ra dotkliwie Cię nęka. Skorpionie, 
powinieneś być miły dla tych, od 
których zależy realizacja twoich 
przedsięwzięć. Szorstkość bę-
dziesz przeszkodą w osiągnięciu 
celu, a będziesz potrzebować 
wsparcia otoczenia. Sprawy ma-
terialne będą się rozwijać we 
właściwy dla Ciebie sposób, pora-
dzisz sobie. Na polu zawodowym 
wiara w siebie, w swój talent i do-
świadczenie pomoże Ci osiągnąć 
sukces. W maju możesz oczeki-
wać ożywienia w kontaktach i 
intensywnego życia towarzyskie-
go. Niektórzy będą próbować 
wtrącać się do twojego życia i 
wpływać na bieg wydarzeń. Bądź 
stanowczy i nie pozwól im na 
to. 14 maja atmosfera w stałych 
związkach może być napięta, 
ale po 27 maja uda się rozwiązać 
wszystkie spory. Sprawy serco-
we będą układać się coraz lepiej. 
Pomóc może większe poczucie 
humoru i nieco luzu. Złota myśl: 
szukasz szczęścia, więc przygotuj 
się na nie duchowo, gdy zapuka 
do twoich drzwi, przyjmij je z 
otwartymi ramionami. 

Strzelec 
23.11 – 21.12
Karta Tarota:/ 
Dziesiątka Bu-
ław/ - w two-

im życiu pojawią się niespo-
dziewane pozytywne zmiany. 
Jeżeli w maju będziesz po-
dejmować ważne decyzje, naj-
pierw przegadaj je ze swoimi 
bliskimi. Oni pomogą Ci real-
nie ocenić sytuację i dostrzec 
ukryte szczegóły. Uwierz w 
swoje powodzenie i szczę-
ście do pieniędzy. A dobry 
los będzie obdarzać cię swo-
imi darami. Po 14 maja może 
nadarzyć się okazja do zmiany 
pracy na lepiej płatną. Partner 
będzie dla Ciebie przyjacie-
lem i wsparciem w domu, a 
ty będziesz przyczyniać się 
do poprawy warunków ży-
cia swojej rodziny. Samotny 
strzelcu rozejrzyj się za kimś 
do pracy. W majowym słoń-
cu otworzy się wiele nowych 
możliwości. Na horyzoncie 
pojawi się prawdziwa miłość, 
szczęście będzie Ci dopisywać. 
Złota myśl: To, co dziś wydaje 
się niemożliwe, jutro może 
stać się faktem, najważniejsze 
to nie rezygnować. 

Koziorożec 
22.12 – 20.01
Karta Tarota: 
/Szóstka de-
narów/ masz 
korzystny czas 

dla spraw finansowych. Na 
początku miesiąca czeka-
ją Cię nowe, pracochłonne 
zadania, będziesz mieć siłę 
tworzenia nowej, lepszej rze-
czywistości, jeżeli zbytnio nie 
odpłyniesz w wyobraźni w 
przyszłość. Skup się na reali-
zacji bieżących spraw, a efek-
ty Cię zaskoczą. Po 20 maja 
zobaczysz pierwsze rezultaty 
swoich starań i wysiłków. Za 
swoją pracę zostaniesz doce-
niony i staniesz się autoryte-
tem dla współpracowników. 
Niebawem pojawi się sporo 
możliwości finansowych, 
nawet niekonwencjonalne 
źródła dochodów postaraj 
się nie popsuć atmosfery w 
związku, odpuść sobie kry-
tykę. Nie czepiaj się partnera 
o byle co. Nie warto szukać 
czegoś nowego, lepiej po-
zostać w sprawdzonych re-
lacjach. Złota myśl: marzenie 
to coś, czego pragnie serce, 
mimo że rozum przekonuje, 
że jest ono nie do osiągnię-
cia, a jednak marzenia się 
spełniają.

Wodnik 
21.01 – 18.02
Karta Tarota: /
Tr a n s f o r m a -
cja/ czekają 
Cię zmiany na 

wielu frontach, w pracy, domu 
finansach, uczuciach. Nie patrz 
na świat poprzez emocje, które 
sprawiają, że wygląda on zupeł-
nie inaczej, niż jest w rzeczywi-
stości. Postaraj się o wewnętrzny 
spokój, żeby móc sytuację oce-
nić racjonalnie. W tym miesiącu 
musisz uważnie oglądać każdą 
złotówkę, zanim ją wydasz. Po 
3 maja nie ryzykuj niepewnych 
przedsięwzięć finansowych. 
Cierpliwie poczekaj na zmianę 
koniunktury. Na problemy w 
domu spójrz z innej perspekty-
wy niż dotychczas, a zobaczysz 
właściwe rozwiązania. Poddaj 
się urokowi wiosny i pozwól 
sobie na wypoczynek i trochę 
przyjemności. Jeżeli jesteś sa-
motny nie unikaj miejsc, gdzie 
można poznać ciekawych ludzi. 
Być może z kimś połączy Cię go-
rące uczucie, kieruj się sercem, a 
na pewno się nie rozczarujesz. 
Złota myśl: dbaj o siebie, zadba-
ny wygląd świadczy o własnej 

wartości.

Ryby 
19.02 – 20.03
Karta Tarota:/ 

Słońce/ - twoje marzenia są co-
raz bliżej spełnienia. Nie zamykaj 
się w sobie, to Ty sama kreujesz 
swoją rzeczywistość. Zacznij 
odważnie walczyć o siebie, 
wówczas sytuacja konfliktowa 
odmieni się na Twoją korzyść. W 
maju rozwiniesz skrzydła i rzu-
cisz się w wir nowych przedsię-
wzięć. Dzięki swojej determina-
cji odniesiesz sukces i uzyskasz 
uznanie przełożonych. Wymyśli-
łaś sobie, że to inni przysparzają 
Ci problemów finansowych, ale 
tak nie jest. Wystarczy wziąć cał-
kowitą odpowiedzialność za sie-
bie, a kwestie materialne zaczną 
układać się na Twoją korzyść. 
Natomiast spraw domowych nie 
traktuj zbyt poważnie, gdy bę-
dziesz na luzie wszystko pójdzie 
łatwej i przyjemniej, a domow-
nicy będą zadowoleni. Miłość 
będzie wisieć w majowym po-
wietrzu zarówno dla samotnych 
i tych w związkach. Będzie wiele 
romantycznych chwil, a że jesteś 
uczuciowa ponad miarę, musisz 
w miłości kierować się też rozu-
mem, aby całkowicie nie „odpły-
nąć” w świat fantazji. Złota myśl: 
Spokojnie przyjmuj to, czego nie 
można zmienić – to duży krok 
do szczęścia.

HOROSKOP
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